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DRUŠTVO I POLITIKA

Na zasjedanju Županijske 
skupštine održanom 15. iisto
pada. pozornost vijećnika bila 
je »okrenuta* aktualnom sa

tu, više negoli dnevnom redu. Ivan 
Ninić (SDP) uz pitanje koliko su toč
ne informacije u tisku da je objekt 
na Visovcu podignut bespravno, us
tvrdio je kako je niz problema u pro
cesu obnove i povratka na području 
Županije, posebice u skradinskom 
zaleđu, te predložio da se na sljede
ćoj sjednici o tomu kvalitetno ras
pravi. jer je to jedan od najakutnijih 
problema ove županije. Odgovaraju
ći na postavljeni prijedlog (ili upit!), 
župan mr. Paško Bubalo je to isko
ristio za javni demant uptužbi koje 
je na račun župana i njegovih surad
nika glede obnove nekoliko dana 
prije na tiskovnoj konferenciji izrek
la saborska zastupnica Snježana Bi- 
ga-Friganović. kada je uz tvrdnju da 
je stanje u obnovi na području Žu
panije katastrofalno, pozvala na 
smjenu čelnih ljudi ove Županije.

Ivica Bratić (HDZ);
Uporan sam, gospodina 

predsjedniče, Imam pravo tražiti 
da se o problemima obnove već 
danas, otvoreno, raspravlja. 
Oduzimate mi riječ, po ne znam 
koji put, a ja InzIsUram da se vl- 
jačnici Izjasne žele II III na ras
pravljati o tom gorućem proble
mu. Žalosno je ako se izjasne 
negativno, jar to je naša stvar
nost Otiđite, g. predsjedniče, 
I vi i svi ostali u skradinsko zale
de i vidite u kakvim I kojim okol
nostima ljudi žive. Doslovno, ži
va u blatui A  tko o njima vodi 
računa? Vi o ovoj temi odgađa
te raspravu za narednu sjedni
cu... Ne znam što bih na to re
kao. Eto, gospodine ŠIrIniču 
(napuštajući salu Krešimirova 
doma u kojem je zasjedala 
skupština), vidite I sami koliko 
vode brigu o nama, kazao je 
Bratić.

—  Tako oštro mogu nas napasti 
samo oni koji su neupućeni i nein
formirani o tomu tko i kako vodi po
slove obnove. Županija s procesom 
obnove nema direktne veze, jer to 
je u nadležnosti Ministarstva obno
ve i razvitka. Jedina -veza* s tim po
slovima je izdavanje uvjerenja
0 vlasničkim pravima preko nadlež
nog Ureda i komisije, naglasio je 
Bubalo i dodao da je bespredmetno 
raspravljati o pozivu na odgovor
nost i traženju smjene župana
1 podžupana, jer Županija nema ni
kakvih ingerencija u tom poslu.

—  Na sastanku održanom 11. 
listopada u Zagrebu, u Ministarstvu 
obnove i razvitka, gdje su uz pred
stavnike Zadarsko-kninske, Ličko- 
-senjske, Sisaćko-moslavačke i Kar
lovačke županije bili i predstavnici 
naše, ocijenjeno je da je dosadašnji 
tijek obnove uspješan, ali je uvaže
no nezadovoljstvo onih čije kuće 
još nisu obuhvaćene obnovom, ka
zao je Baica, iznoseći podatke o to
mu koliko je objekata uvedeno 
u obnovu.

Neizglasavanje dopune dnevnog 
reda. rui prijedlog Ivice Bratića 
(HDZ) prema kojemu je prva točka 
trebala biti -Obnova I povratak na 
području Županije šibenske* razlo
gom je njegova demonstrativnoo

Branko Kužina, pročelnik 
Ureda za prostorno uređenje 
I zaštitu okoliša, na NInIćev upit 
o bespravnoj gradnji objekta na 
otočiću Visovcu odgovorio je: 

»Ml lokacijsku dozvolu Izdali 
nismo, samim time niti građe
vinsku. Iz toga proizlazi da je 
objekt koji sa gradi na mjestu 
jedne stare nadstrešnica koja je 
tamo bila, bespravne podignut 
objekt« Dodao je da jis postu
pak u tijeku, ta da su u taj »slu
čaj« uključeni svi po prirodi svo
jega posla, ali o konačnom Is
hodu, naravno, ne može govori
ti.

napuštanja skupštinskog zasjeda
nja, uz riječi -otiđite, dragi kolege 
vijećnici na skradinsko područje pa 
se uvjerite u kakvim uvjetima i koli
ko dugo u takvim uvjetima žive naši 
prognanici, naši ijudi. Žive doslovce 
u blatu*.

Imenovanje sudaca porotnika iz
glasano je uz uvjet da se u tu struk
turu imenuju zaslužni Ijudi, umirov
ljeni građani Krešimirova grada koji 
će. kazaia je to u prijedlogu Elida 
Pamić (HDZ), osim pošteno obavlje
nog posla poboljšati svoj umirovlje
nički nezavidan položaj.

Na posljednjem zasjedanju Žu
panijske skupštine, uz skidanje ne
koliko točaka s dnevnog reda. me
du kojima su i prijedlog! o nadokna
dama dužnosnicima, vijećnicima 
i članovima radnih tijela Županijske 
skupštine, te Prijedlog odluke o do
puni Odluke o načinu utvrđivanja 
plaća za djelatnike Upravnog odjela, 
zajedništva i Zavoda za prostorno 
uređenje, s dnevnog reda je skinuta 
i točka o davanju suglasnosti na 
Statut Informativnog centra Šibenik, 
jer ga treba uskladiti s novim Zako
nom o javnom priopćavanju.

Vijećnici Županijske skupštine 
prihvatili su, bez veće rasprave. Iz
vješće o izvršenju proračuna Župa
nije šibenske za razdoblje siječanj- 
-lipanj 1996. godine, te Izmjene i do
pune Proračuna Županije šibenske 
za ovu godinu.

Uz obrazloženje Paška Eraka 
(HDZ) da je prekoraćen zakonski 
rok za imenovanje za ravnatelja Mu
zeja. vijećnici su se suglasili da se 
raspiše novi natječaj. Muzej tako do 
daljnjega ostaje bez ravnatelja. K. R

mHICAHADZORNOel 
ODBORA RIMONTHOG 

BRODOGRADIUm 
ŠIBENIK

SJEDNICA UPRAVNOG ODBORA ZAJEDNIO PROGNANIKA HRVATSKE 
ŠIBENSKE ŽUPANUE S HOTEUJERIIHA

JOS JEM U  H u m u
N E m JE S M  zrnu

Upravnom odboru Zajednice pro
gnanika Županije šibenske, progna
nicima i udomiteljima jasno je da će 
4186 prognanika i izbjeglica koji su 
smješteni u tzv. organiziranom 
smještaju, a čije su kuće u petoj 
i šestoj kategoriji oštećenosti, i ovu 
zimu prezimiti u hotelskim sobama. 
Razlog je to što su se na proširenoj 
sjednici Upravnog odbora te Zajed
nice u četvrtak našli i čelni Ijudi ho
telskih i ugostiteljskih kuća kako bi 
zajednički razmotrili trenutno stanje 
i vidjeli što im je dalje činiti.

Ono što Upravni odbor Zajednice 
prognanika Županije šibenske od 
udomitelja očekuje je kvalitetna is
hrana. grijanje i topla voda za pro
gnanike koji već šestu godinu žive 
u njihovim objektima. Izvješća o sta
nju u tim k u ^m a , a ključno pitanje 
su. dakako, financijska sredstva, po
kazala su da će problema biti. Po
sebno kada je riječ o grijanju.

Željko Dekovič, direktor HTP 
-Solaris*, koji u objektima »Ivan* 
i -Andrija« udomljuje 1245 prognani
ka i izbjeglica, kazao je da problema 
neće biti ukoliko država bude redo
vito plaćala račune. No. naveo je
—  da su i nakon poznatog -slučaja* 
i medijski poprilično iskorištenog
—  obustave pripremanja hrane za 
prognanike, novca koji je na račun 
kuće stigao ubrzo poslije toga, opet

suočeni s istim problemom. Od 
prvog do petnaestog listopada, na
glasio je. država »Solarisu* na ime 
smještaja i pružanja usluga progna
nicima duguje gotovo milijun mara
ka. Ukoliko to dugovanje ubrzo ne 
bude podmireno. -Solaris* će se na
ći u velikim financijskim problemima. 
Iz »Solarisa*. naglasio je Dekovič, 
odlaze 31. prosinca i snage IFOR-a, 
što znači da će ta hotelska kuća os
tati i bez tih prihoda.

—  Govorim iskreno i odmah ću 
reći da ćemo dati sve od sebe da 
osiguramo hranu za prognanike, ali 
ukoliko ne budemo imali sredstava, 
pitanje je da li će biti grijanja i tople 
vode. Problem je kako osigurati 
sredstva za grijanje, dakle, toplovod 
u »Ivanu* te kerozin ili uljne peći 
u »Andriji*, kazao je Dekovič.

Hiri« ik isti problemi
Ništa bolje stanje nije niti u osta

lim hotelsko-ugostiteljskim kućama. 
»Rivijeri*, koja u -Imperijalu* u Vodi
cama ima 310 prognanika, u -Borov- 
niku* u Tisnom 97, u -Skradinskom 
buku* u Skradinu 42. a oni skrbe 
i o ishrani prognanika smještenih 
u prostore »Vodičanke* od prolje^ 
ove godine, država duguje 2,5 miliju
na kuna, kazao je Joaip Huljev, di
rektor HTP -Rivijera*. Isti su proble
mi i u tišnjanskom -Restovcu*, na

PROGNANia IZ SIEVEROZAPADNOG DUIIA 
SKRADINSKE OPĆINE OCORCENI

Na području opčine Skradin koje ja prostor do vojnoradarstvena 
akcija »Oluja« bio 85 posto pod srpskom okupacijom, ja 1675 objakata 
za obnovu, od kojih 1038 u patdj I taštoj katagoriji oitačanosti. U Uja
ku ja obnova oko 400 objakata u Rupama, Plastovu, Ičavu I Laikovici, 
ta Dubravicama. U sjavarozapadnom dljalu općina, rnjasUma Krkovič, 
PiramatovcI I Vačanima gdja su objekti upravo u najvišim kategorijama 
oštećenosti, obnova još nije počela. Ljudi postaju nestrpljivi I zabrinu
ti, kazao je Roko Peiiša, član Upravnog odbora Zajednice prognanika 
Županija šibenska, naglasivši da stanje postaja alarmantno I da ja nuž
na hitria Intervencija kod Ministarstva obiMve I razvitka, kako bi sa 
i u tom dijelu Županije konačno krenulo s obnovoriL

Zlarinu i u ostalim smještajnim pro
storima. Država šibenskim udomite
ljima. u organiziranom državnom 
smještaju, duguje više od dva miliju
na maraka. Što dalje i kako osigurati 
toplu prognaničku zimu?

—  Očito, bit će teško. Život pro
gnanika koji se ne mogu vratiti svo
jim domovima jer nisu obnovljeni, 
postaje sve teži. Moramo hitno inter
venirati jer. zima je pred vratima, 
a meteorolozi kažu da će biti oštra. 
Stoga će Upravni odbor ove Zajedni
ce zatražiti od Vladinog ureda za 
prognanike da se preispita cijena od 
25 kuna dnevno po prognaniku, jer 
je očito da je ona —  uz četveromje- 
sečno zakašnjenje u plaćanju 
—  preniska. Isto tako zatražit ćemo 
od Ministarstva za socijalnu skrb. 
Vladinog ureda za prognanike, pa 
ako bude bilo potrebno i Vlade te 
Sabora, da oforme komisiju koja će 
posjetiti ovu županiju i uvjeriti se 
u činjenično stanje, zaključio je ras
pravu Ante Jerkovič, predsjednik 
Upravnog odbora Zajednice progna
nika Šibenik. Zajednički će, u va ža 
jući jedni druge, djelovati i prognani
ci i hotelijeri, tražeći od države da 
ispuni svoje obveze.

Članovi Upravnog odbora ras
pravljali su i o problemima obnove 
i povratka, te o jesenskoj sjetvi na 
oslobođenim područjima Županije 
šibenske. Nakon rasprave, u kojoj je 
bilo niz informacija o.svakodnevnim 
teškoćama s kojima su suočeni pro
gnanici glede prikupljanja dokumen
tacije o objektima za obnovu, kom
plicirane administrativne procedure, 
činjenice da obnova ne ide planira
nim i najavljivanim tijekom, zaključe
no je da se nadležnim državnim 
službama i ministarstvima uputi za
htjev o pojednostavljenju adminis
trativnog postupka oko dobivanja 
rješenja za ugovor o obnovi objekta, 
te da se omogući potpisivanje toč
nosti navoda, pod krivičnom odgo
vornošću ukoliko se kasnije ustvrdi 
suprotno. Tako bi se obnova stam
benih objekata ubrzala, jer pusta pa- 
pirologija, uz sve ostale probleme 
vezane uz obnovu dodatno otežava 
taj proces, rečeno je. Jasno je reče
no,, odnosno ponovljeno da progna
nici i Upravni odbor nisu zadovoljni 
tijekom obnove i ono što traže je do
sljedna primjena Zakona o obnovi.

Kako bi obavili jesensku sjetvu, 
a za taj posao preostalo je malo vre
mena. Upravni odbor Zajednice pro
gnanika Županije šibenske tražit će 
od Ministarstva poljoprivrede hitnu 
intervenciju iz Državnih robnih rezer
vi u sjemenu, umjetnom gnojivu i po
ljoprivrednim strojevima. Sa svim za
ključcima već u ponedjeljak će 
upoznati Ministarstvo za socijalnu 
skrb. saborske zastupnike. Vladu 
RH. te Vladin ured za prognanike 
I izbjeglice.

K.RUDAN

SANACIJA ILI LIKVIDACIJA?
Nadzorni odbor Remontnog brodogradilišta 

Šibenik, predložit će Skupštini Društva i Ministar
stvu gospodarstva, da se Vladi Republike Hrvat
ske predloži donošenje odluke o otvaranju po
stupka sanacije Remontnog brodogradilišta, po 
zakonu o sanaciji određenih poduzeća. To je za
ključeno na sjednici Nadzornog odbora RB, od
ržanoj u Šibeniku ovog tjedna na kojoj su bili pod
župan šibenski Ivo Baica. poslovodstvo poduzeća 
natelu s direktorom Vladimirom Upovićem, pred
stavnici Sindikata I Zaposleničkog vijeća. Sjednica 
je održana iza zatvorenih vrata, a po zavrtetku je 
predsjednik Nadzornog odbora dr. Krste Juras 
novinare upoznao i s ostalim zaključcima.

Osim več navedenog, zaključak je I da se pri
hvaća program sanacija koji je Izradila uprava RB, 
kao polazna osnova za izradu cjelovitog programa

sanacije koji će uključiti detaljan prikaz postoje
ćeg stanja, prijedlog financijske kadrovske sana
cije, reorganizacije Društva te ekonomske poka
zatelje poslovanja Društva nakon provedene sa
nacije. Nadalje, obvezuje se uprava Društva da 
iznađe maksimalne mogućnosti prekvalifikacije 
eventualnog tehnološkog viška te da učini maksi
malne napore oko poboljšanja radne discipline 
posebno u smislu smanjenja nepotrebnih bolova
nja, izostanaka s posla, škarta u proizvodnji... te 
da u slučajevima radne nediscipline postupi 
u skladu s odredbama Zakona o radu. Nadzorni 
odbor obvezuje upravu Društva da u roku od 30 
dana izradi analizu troškova poslovanja i poduzme 
sve mjere za njihovo smanjenje, te da o poduze
tim mjerama izvijesti Nadzorni odbor. S obzirom 
na činjenicu da su perspektive poslovanja na do

maćem tržištu slabe, obvezuje se uprava RB da 
se u koncepciji budućeg poslovanja poduzeća 
maksimalno orijentira na irKJzemno tržište. Zbog 
općeg smanjenja oružanih snaga Republike 
Hrvatske. Nadzorni odbor ukazuje upravi na činje
nicu da se opseg poslovanja Hrvatske vojske 
s Remontnim brodogradilištem Šibenik bitno 
smanjuje te da ono može poslovati s HV samo 
u tržišnoj utakmici s ostalim konkurentima. I ko
načno. Nadzorni odbor je suglasan da se Vladi 
RH uputi prijedlog za prijenos vlasništva nad imo
vinom s Vlade na Trsjovačko društvo Remontno 
brodogradilište Šibenik, a s ciljem omogućavanja 
tržišnog poslovanja. U tom če smislu uprava pri
premiti prijedlog te ga dostaviti resornom minis
tarstvu I skupštini društva.



TEME TJEDNA
O TPUŠTAN JE VIŠKA RADN IKA -  P R V I KO RAK U  SANACIJI »VODIĆANKE«
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O
s je ća m o  s e  od bačen i 
m a i napuštenim a, mi 
koji sm o  u ratu bili lo 
gistićka potpora, koji 
sm o dali sve  od inventara do  ljudi 

pa sm o i očekivati da  č e  nam  
država sada pom oći da  preživim o 
dok ponovno n a še  p o d u ze će  ne 
stane na svoje noge, kažu radnici 
»V o d ića n k e « v e ć  um orni i iscrplje
ni od borbe z a  golu egzistenciju 
budući da  od početka o ve  godine 
nisu dobili niti kune plaće. D o  
sada nisu nikada niti primili plaću 
u kunam a. Čini se  kao da  su  i 
njihova osjetila otupjela pa  niti ne 
reagiraju previše burno na vijest 
da je gotovo polovinu od ukupnog 
broja radnika tog p o d u ze ća  P o 
slovodstvo proglasilo  višk o m  a 
njih 69 će, u najboljem  slučaju, 
završiti na Z a vo d u  z a  zap ošljava 
nje. Predsjednik U p ra ve  »V o d i
ćanke« B ranim ir Le p u r tvrdi da je 
prepolovijavanje broja radnika nu
žn o  kako bi p o d u ze će  u op će do 
bilo šansu z a  opo ra va k  je r u pro
tivnom  jedina im je  sudbina da 
tonu i dalje, za je d n o  s p o d u ze će m  
b e z izgleda d a  počnu zarađivati. 
O n i koji o d la ze  na Z a vo d  z a  z a 
pošljavanje sada su, k aže  Lepur, 
u boljem  položaju je r će  dobivati 
i n o vča nu naknadu, a oni koji 
ostaju na plaću jo š  ne  m o gu  raču
nati je r nem a novca. P laću ne 
do biva  niti predsjednik  u p ra v e  
poduzeća. P rem a n j ^ o v i m  riječi
m a, u »V o d ič a n k i« je  sada 117 
viška, a  taj bi broj bio gotovo 
jednak i da  pod u ze će  norm alno 
radi u turizm u je r je  sada takvo 
stanje d a  je  m eđu zaposlenim a 
puno onih koji bi trebali zap ra vo  
biti sezo nska radna snaga. P o 
slovodstvo je  kaže vodilo računa 
d a  zad rži z a  turizam  stručne ljude 
a viškom  su  ugla vn om  proglašeni 
nekvalificirani radnici i pom očno 
osoblje te oni koji ionako nisu 
dolazili na posao. Protekle se 
zo ne »V o d ič a n k a « je  ostvarila oko 
18.000 noćenja u vilam a »G lo ri- 
jetam ac i uređenim  de pandansi- 
m a hotela »P u n ta «  i sezo nu je, 
kaže P oslovodstvo poduzeća, na 
svojim leđim a iznijelo 120 ljudi 
koji su radili b e z plaće. Istodobno, 
tvrdi Lepur, bilo je  slučajeva da su 
m nogi koji se, kada je  radne 
snage ponestalo, nisu odazvali 
pozivu da  dođu raditi što sv je d o 6  
o  tom u da su se snašli, a da 
posao u »V o d iča n k i« žele  zadržati 
sam o za  socijalnu sigurnost. Neki 
su radnici »V o d ič a n k e « odbijati 
prihvatiti posao kod novog poslo
d a vca  u prostorim a koje je 
»V od ičan ka c dala u zakup, osta
jući u poduzeću i dalje iako ne 
primaju plaće. Te š k o  je  m eđutim 
vjerovati da je  to pozicija većine 
radnika »V o d ič a n k e «  posebno 
kada se zn a  da u Vod icam a još 
uvijek ne m a pun o šanse za 
zaradu sa strane pa prepotovljen- 
je radnika »V o d ič a n k e «, iako nez
brinuto ostaje m anje ljudi nego 
Što se najvaljivalo, zn a či nove 
socijalne potrese koliko god to s 
gledišta Poslovodstva tvrtke bio 
nužan potez.

Kako zbrinuti višak 
radnika?

-  B udući da je  riječ o  ljudima, 
svakom  čovjeku koji je  proglašen 
viškom pojedinačno će m o  pris
tupiti, kaže Lepu r no nekih većih 
odstupanja ne m o že  biti. O lako
tna je okolnost što je  ve ć  četvorica 
njih podnijelo za h tje ve  z a  ne
plaćeni godišnji od m or što im je

U managerskom ugovoru što 
sam ga s nadzornim  odborom  
»Vod ičan ke « potpisao stajala je i 
visina plaće koju tražim i to je 
bilo prihvaćeno. Međutim, kada 
sam došao u poduzeće i vidio u 
kakvom je  stanju, kada sam  vidio  
da ti ljudi od početka ove godine  
nisu dobili plaću, da su prije toga 
plaću dobivali sam o u bonovim a, 
a da se m nogi trude i da bez 
obzira na sve rade, odlučio sam  
da ću I ja raditi bez plaće sve dok 
njima ne priskrbim da ponovno  
počnu zarađivati, objašnjava  
Lepur zašto i on za svoj rad u 
»V od ičan ki« ne prima plaću, is
tičući kako je to ljudski 1 jedini 
m ogući potez ako želi imati pov
jerenje ljudi s kojima radi.

odm ah odobreno do  31. svibnja 
1997. go d in e  nakon če g a  bi 
trebali pon ovno početi raditi. D e 
ve t ljudi bi trebalo biti zbrinuto kod 
n o vo g poslodavca u trgovini koju 
če m o  dati u zakupnu, 28 ljudi koji 
su proglašeni viškom  m ogu biti 
trajno zbrinuti tako što m ogu mi
rovinu dočekati na Z a vo du z a  z a 
pošljavanje, 13 njih će  biti zbrinuti 
kao invalidi rada. U  toku su pre
govori 0 otvaranju konfekcijskog 
pogona u prostoru koji je  prije 
koristila Beti-M etlika gdje bi po
sao našlo dvadesetak ljudi i na 
kraju ostaje 41 radnik koji bi 
otišao na Z a vo d  kao tehnološki 
višak. S vim a  njima je  ostavljena 
m ogućnost da podnesu zahtjev 
za  neplaćeni godišnji odm or i da 
se  m ogu vratiti na posao 31. svib
nja iduće godine ako stanje bude 
bolje.

Lepur optimistički vjeruje da 
će se poduzeće oporaviti je r na
m jeravaju obnoviti hotel Puntu a 
radovi bi trebali početi ve ć  krajem 
ove godine, a u najboljem slučaju 
hotel Olimpiju čim e bi na tržište 
ponudili oko 1600 postelja. S v e  . 
ovisi o novcu, o  kreditima za  ob
novu koje bi trebati dobiti a on sa 
sigurnošću tvrdi kako s Funtom  
neće biti problem a budući da im
aju obećanje Ministarstva obrane 
da će im nadoknaditi štetu koju je 
u tom hotelu pričinila H V  koja je 
tijekom rata u tom hotelu boravila, 
računaju na kredit H B O R -a  te na 
kreditiranje dobavljača oprem e. 
H rvatska Vlada je, međutim, jed
nako tako odavno ve ć uvjeravala 
tadašnje poslovodstvo »V o d iča n 
k e « kako im ministarstva obrane i

socijalne skrbi m oraju platiti dug 
koji se  sada popeo na 8 milijuna 
D E M  ali do sada »V o d ič a n k a « nije 
dobila niti kune. Krajnji je ishod da 
se  m ora posezati za  otpuštanjem 
radnika kako bi se preživjelo. 
Predsjednik U p ra ve  »V o d iča n k e « 
navodi kako je  prije njegova do
laska u to poduzeće u svibnju ove 
godine radnicima bilo uobičajeno 
da ne dolaze na posao budući da 
ne primaju plaću i nem aju što 
raditi, m eđutim, da on zahtijeva 
od svih koji imaju radni odnos da 
na poslu budu puno radno vrijem e 
je r bi inače podržavao anarhiju. 
S v i će oni, kaže Lepur, dobiti 
plaće koje im je poduzeće dužno. 
Pitanje je  sam o kada.

Ihdfen/e prava preko suda

O k o  240 radnika tog podu
ze ća  n e davno  je  preko suda 
zatražilo da im poduzeće isplati 
sve  zaostale plaće pa bi se moglo 
dogoditi, kaže Lepur, da upravo 
radnici otvore postupak prodaje 
»V o d iča n k in e « im ovine da bi se 
podmirio dug prem a njima. Kaže  
da  se  u proglašavanju  tehno
loškog viška postavio jednostav
no kao m anager jer 100 radnika 
koji su višak tvrtku koštaju godiš
nje 2 ,5  milijuna D E M  što je  velika 
stavka za  bilo koju tvrtku a kamoli 
ne »V o d ič a n k u « i tu milosti nem a. 
N o va c  koji su zaradili u protekloj 
sezoni a ona je, kaže, financijski 
gledano, bila slaba te no vac koji 
dobivaju od iznajmljenih poslov
nih prostora, troše z a  podm irivan
je  redovnih troškova poslovanja a 
dio je  namijenjen vraćanju k r ^ it a  
kojim su obnovljene depandanse 
hotela Punta. »V od ičan ka c je in
ače imala donedavno 334 za p o s 
lena radnika ali je njih stotinjak 
zbrinuto davanjem  u zakup trgov
ačkih i ugostiteljskih prostora koji

Zlatko Malešak izabran je za v.d. 
sindikalnog povjerenika u »Vodičan
ki« nakon što je dosadašnjem sin
dikalnom povjereniku uručen otkaz 
zbog, kako obrazlaže predsjednik 
Uprave poduzeća, nedolaska na 
posao i sada se čeka završetak rad
nog spora. O  stavu sindikata u vezi 
s prijedlogom odluke o prekobrojnim 
radnicima on kaže;

- Što možemo iz svoje pozicije 
reći nego da smo apsolutno protiv 
toga pogotovu sada kada turizam ima 
svoju budućnost. Dugo se u turis
tičkim tvrtkama grade ekipe i ne bi ih 
sada trebalo rasuti. Najgore je to što 
je ovdje u »Vodičanki« uopće riječ o 
ljudskim tragedijama. Tu  je više od 
200 ljudi bez plaće, bez kruha. Raču
ni za vodu, struju i ostalo svakod
nevno stižu, a mi ih nemamo od čega 
podmiriti. Nas jedino zanima kako 
preživjeti ovu zimu. To  nam je druga 
zima bez primanja. Ne zna se tko je 
u goroj situaciji, oni koji ostaju u 
poduzeću ili oni koji odlaze. Pokušali 
smo u razgovoru s direktorom naći 
neki način preživljavanja barem ove 
zime ali ne ide kad je poduzeće u 
katastrofalnoj situaciji, u potpunoj be
sparici.

• Možete li potvrditi riječ pred* 
sjednika Uprave da se kod utv- 
t^vanja viška radnika išio za tim 
da ostane stručno osoblje?

-  Teško je to reći. Neki direktoru 
predbacuju da nije napravio dobar 
odabir jer mi se svi dobro međusobno 
poznajemo, a direktor je svjež čovjek. 
Ali mi se niti ne zabavljamo puno tim 
pitanjem. Mi se jednostavno ne 
slažemo da se ljudi otpuštaju. Ne 
znam ima II viška radnika ili ne ako se 
gleda sadašnje stanje, kada firma ne 
radi ali znamo da ako se samo za 30

posto poveća poslovanje u turizmu s 
ljudima koji ostaju neće moći iznijeti 
posao. Izlaza međutim sada očito 
nema. jer nema novca.

• Sto bi prema vašem mišljenju 
trebalo napraviti da se omogući 
oporavak »Vodičanke4(?

-  Mi sadašnjeg direktora ne mo
žemo ni za što kriviti jer je on samo 
naslijedio jedno katastrofalno stanje. 
On ga nije prouzročio. Mi smo se 
nadali u novog direktora, mnogi su ga 
željno očekivali ali on očto nema čar
obni štapić jer nema novca. Mi mis
limo da je u našem slučaju prven
stveno zakazala država, a mi smo u 
ratu puno toga napravili. Veliki dio 
imovine je stradao u ovom ratu, 
poslovanje se rasulo, turista je nesta
lo i mi smo očekivali financijsku po
moć od države da to stanje prebr<^i- 
mo, jer kada bismo uspjeli obnoviti 
naše hotele mogli bismo opet normal
no poslovati. Dali smo sve, a sada 
kada je to završilo država nam je 
okrenula leđa, sada smo višak.

su u vlasništvu tog poduzeća. A ko 
se ne uspije oporaviti niti njezin 
turistički dio na bubnju će se naći 
i hoteli, a za  buduće vlasnike dio 
posla će ve ć biti obavljen. N eće 
imati problem a s tehnološkim  
viškom. O  prijedlogu Poslovodst
va  pod uzeća  I svakom  pojedi

načnom  radniku koji se nalazi na 
popisu prekobrojnih, rhora se 
idućeg tjedna izjasniti Zaposlen
ičko vijeće no teško je  vjerovati da 
će  Poslovodstvo odustati od svog 
program a.

Dlana FERIĆ  
(Snimio: V. POLIĆ)

ŠIBENSKOJ LUCI LAKŠE UGOVARANJE POSLOVA?

poiA Douiiii mm vozuumi
Potpisivanjem protokola između predstavnika Hr

vatskih željeznica i špediterskog poduzeća »Transad r- 
ija«, željezničari su odobrili dodatni komercijalni popust 
kojim prijevoz tereta za  IN A  -  Petrokemiju iz Kutine, a 
pretovarenih u dalmatinskim lukama, pojeftinjuje za 
pola dolara po toni tereta. Valja naglasiti kako tim 
pojeftinjenjem vozarine najviše dobiva upravo LU K A  - 
Š IB E N IK  budući da ona obavlja pretovar čak 90 posto 
tereta namijenjenih kutinskoj tvornici.

Podsjetimo, u Šibeniku je u početku rujna održan 
sastanak čelnih ljudi triju dalmatinskih luka, Zadra, 
Šibenika i Splita, s predstavnicima HŽ-a, Ministarstva 
pomorstva, prometa i veza i Ministarstva gospodarstva 
upravo zbog toga što se dalmatinske luke kao krajnjeg 
korisnika tereta zaobilazi jer je prijevoz robe 
željeznicom iz Dalmacije daleko skuplji (u prosjeku dva 
dolara po toni tereta), negoli iz riječke luke. Naime, 
tijekom rata, zbog prometne izoliranosti Dalmacije, 
najveći dio posla u pretovaru domaćih tereta morala je 
preuzeti riječka luka. O na je, s druge strane, zbog 
nekonkurentnih cijena, izgubila velik dio poslova pre
tovara robe u tranzitu koji je preusmjeren na Kopar i 
Trst. Stoga bi, kako je zaključeno t na tom sastanku, 
država trebala pomoći Rijeci da vrati svoje stare 
poslove, a da se onda dalmatinskim lukama, uz 
smanjenje željezničke vozarine, vrate njihovi prijeratni 
poslovi. Podaci govore da je 1989. godine Luka - 
Rijeka pretovarivala u prosjeku četiri milijuna tona 
tereta godišnje što bi danas Hrvatskoj donosilo sto 
milijuna dolara. S  druge strane, dalmatinske luke spec

ijalizirale su se upravo za određene vrste tereta. Tako 
je Luka -  Šibenik, nedavnom modernizacijom terminala 
fosfata, specijalizirajući se za  pretovar sipkih tereta, 
postala po tomu jedinstvena ne Mediteranu. Šibenska 
luka uspjela je ponovno dobiti pretovar fosfata za 
Kutinu, a najnovije pojeftinjenje željezničke vozarine 
sigurno će joj omogućiti lakše ugovaranje novih poslo
va. S  Kutinom, uostalom, iako je smanjenjem cijene od 
pola dolara po toni tereta, te uz smanjenje tarifa u 
pretovaru tereta, razlika u prijevozu robe još uvijek 
jedan dolar u korist Rijeke, Šibenska luka upravo zbog 
t o ^  što se specijalizirala za  određene vrste tereta ima 
druge prednosti. Suvremenija tehnologija pretovara 
omogućava da se brod u Šibenskoj luci zadržava kraće 
nego u slučaju pretovara u Rijeci. Manji je i gubitak 
robe koja se, uz to, u Šibeniku čuva u zatvorenom 
skladištu, te nema vlaženja robe pa onda niti sušenja 
što robu dodatno poskupljuje. Kako saznajemo od 
Duška Klisovića, direktora glavne filijale »Transadrije« 
u Šibeniku, špediteri su u pregovorima s Mađarskom, 
Češkom i Slovačkom kako bi se pretovar robe za te 
zemlje također preusmjerio na šibensku luku i ostale 
dalmatinske luke. Za ugovaranje takvih novih poslova 
sigurno će biti od velike važnosti da se s početkom 
nove godine uspije potpisati sa H Ž-om  sporazum o 
smanjenju vozarine. T o  smanjenje za sada vrijedi samo 
za teret namijenjen IN A  -  Petrokemiji iz Kutine, a treba 
ga proširiti i na ostalu robu koja se pretovaruje u trima 
dalmatinskim lukama.

S. G R U B IĆ



ZDENEK HONEK, DIREKTOR TURISTIČKE AGENCIJE »VITKOVICETOURS«, SPECIJALIZIRANE ZA 
V «  I f  HRVATSKU

G
ospodin Zdenek 
Honek, direktor

češke turističke
agencije »Vitkovice- 
tours«, već na prvi 
pogled ostavlja do> 

jam uglađenog, poslovnog 
čovjeka europskog tipa. Nala
zi se na čelu jedne od najjačih 
čeških turističkih agencija ko
je su prisutne na hrvatskom 
tržištu, a za njega kažu da je 
poznat i kao čovjek koji je pu
no učinio u promidžbi Hrvat
ske u Češkoj, budući da je za 
Hrvatsku vezan još od kraja 
šezdesetih godina pa dobro 
govori I hrvatski jezik. Je d 
nostavno kaže —  ja volim 
Hrvatsku. U šibenskoj je žu
paniji nedavno boravio s ve
ćom skupinom svojih subage- 
nata, koji prodaju aranžmane 
agencije »Vitkovicetours« na 
češkom tržištu, a to znači i tu
rističku ponudu šibenske žu 
panije:

•  Zb o g čega se vaša tu
ristička agencija vezala is
ključivo za Hrvatsku kada se 
danas nudi niz drugih turis
tičkih tržišta?

—  Ja sam u Hrvatskoj pri
sutan od 1968. godine, kada 
sam radio u Splitu. Bilo je to 
olovno vrijeme u Češkoj, kada 
je ugušeno naše proljeće. Ta 
da su vaši ljudi jako puno po
magali Česima. Ja  sam u Spli
tu bio organizirao neke akcije 
pomoći za čehe s tadašnjom 
općinom Split i od tada sam 
ostao vezan za ovo područje. 
Posljednjih dvadesetak godi
na radio sam stalno u turizmu 
i bio sam prisutan u Dalmaciji. 
Kada je u Češkoj bilo dopuš
teno osnivati privatne turistič
ke agencije osnovao sam 
svoju agenciju i od 1992. go
dine stalno sam prisutan 
u Hrvatskoj.

#  Kažete da ste se spe
cijalizirali za Hrvatsku jed
nostavno zato što je volite. 
No u businessu nema puno 
mjesta za ljubav, tu prevla
davaju interesi!

—  J a  sa m  ra d io  nešto 
sa Š p a n jo lc im a  i G r c im a  
s a m o  z b o g  to g a  d a  iz g r a 
d im o  im a g e  tu ris tič k e  
a gen cije , a li  m o je  je u v je 
re n je  d a  je n a j v e ^  p e r 
sp e k tiva  če šk o g tu r iz m a  
H rv a ts k a . P rv o  zb o g  p o v i
jesti C e s i su n a  p u n o  
m jesta u  H rv a ts k o j b ili 
p rv i tu ris ti, o n i su m n o g e  
n a u č iti k oji su iz g ra d ili  
d a v n o  ho te le  i sa n a to rije  
k a k o  se to  ra d i. C e s i se o v 
d je  osjećaju  k a o  k u ći, 
m n o g i su  m i to p o tv rd ili.

•  Kofiko ste do  sada 
razgrenaN svoje poslovne

veze, na koja sve područja  
vaša agencija dovodi turis
te?

—  Išli smo postepeno. 
Najprije smo prodavali turis
tičke aranžmane u Istri i na 
Kvarneru. Tijekom rata bilo je 
teško nuditi bilo što izvan to
ga. Moram reći da sam se 
u to vrijeme dosta angažirao 
u češkoj na promicanju 
Hrvatske u našim medijima, 
pomagao sam vašem vele
poslanstvu koliko sam m o
gao. Nastojao sam našim gra
đanima pružiti što više vjero
dostojnih informacija o Hrvat
skoj. Moram, međutim, reći 
da je Hrvatska bila malo pri
sutna u našim medijima ako 
informacije koje se plasiraju 
usporedimo s Turskom . 
Grčkom . Italijom o kojima se 
stalno nešto govorilo, oni su 
stalno u medijima nešto nudi
li. Meni je bilo žao što je 
Hrvatska tako pasivna i nasto
jao sam to popraviti.

39.000 čeških 
turista

•  Koliko Je preko vaše  
agencije boravilo čeških tu
rista protekle sezone  
u Hrvatskoj?

—  Doveli smo na hrvatsku 
obalu 39.000 turista koji su 
ostvarili 308.000 noćenja. Mis
lim da je to dosta. Mislim da 
smo što se toga tiče najjači 
češki turoperator. Za nas radi 
400 subagenata i imat ćemo 
ih još i više. Imamo zakuplje
ne kapacitete u 180 hotela 
i turističkih naselja od Istre do 
Dubrovnika.

•  Kakav je vaš plan za 
iduću sezonu?

—  Kod nas je kapitalizam, 
ml ne planiramo. Radimo sve 
što možemo da bismo svoj 
posao proširili. Imamo razra
đen sustav na 30.000 gostiju. 
Podrobnije vam Informacije 
ne mogu dati zbog konkuren
cije. Neki su nas optuživali ka
ko želimo monopol u Hrvat
skoj. a mi želimo samo profe
sionalno raditi svoj posao. Ml 
u svoju ponudu za iduću se
zonu nastojimo uvrstiti i još 
neke turističke kapacitete 
u ŠibensKoj županiji, uz Pri- 
mošten, potom u Zadarskoj 
županiji te na srednjodalma- 
tinskim otocima. Ove smo go
dine na području Dalmacije 
doveli oko 12.0CX) gostiju.

•  Turistički djelatnici 
u Hrvatskoj gledaju na češke  
turiste kao na nužno zlo, kao 
na sirom ašnije goste koji ne 
pridonose značajnijem turis
tičkom  prometu I priželjkuju 
povratak njemačkih I talijan

Ne dovodim  češke turiste u Hrvatsku isključivo iz 
ljubavi prem a vašoj zem lji e Hrvatska još uvijek 
nudi sam o m ore, krevet I hranu e Nismo ml toliko 
siromašni gosti, koliko su cijene kod vas visoke e 
N ajveća greška hrvatskih turističkih djelatnika je 
što nisu marketinški obradili češko tržište e Ne 
bojim o se toga  d a  ć e  nas za p ad n jaci »izgurati« iz 
Hrvatske, a ii sm atram o d o  bi se vaši turistički 
djelatnici trebali truditi d a  zadrže češke goste

skih turista. Sm eta II vam  taj 
odnos?

—  Mislim da bi hrvatski tu
ristički djelatnici najprije tre
bali dobro ispitati češko turis
tičko tržište I onda se njemu 
prilagodavati. Evo jednog pri
mjera. U 1990. i 1991. godini 
nakon naših demokratskih 
promjena češka je bila puna 
vlasnika turističkih agencija 
i hotelijera iz Tunisa, Italije, 
Grčke, španjolske i oni su ra
dili procjenu mogućnosti Č e
ha kao potencijalnih turista. 
Radili su to tako precizno 
i sve su podrobno ispitali. Na 
žalost, neki vaši turistički dje
latnici do danas misle da će 
gosti doći sami i ne treba ni
šta raditi. Najveća greška 
hrvatskih turističkih djelatnika 
je to što nisu marketinški ob 
radili naše tržište.

Nije problem u 
nama, već u vašim 

cijenama!
•  I bez toga t e  zn a 'da  je  

prosječno gledano životni 
standard Čeha nizak I da oni 
kao turisti nisu nikakvi po 
trošači, barem  prem a dosa
dašnjim  iskustvima.

—  Mislim da nije toliki pro
blem u Česima kao siromaš

prednost ipak davati aran
žm anim a s partnerima iz za 
padne Europe i da će za ta
kozvane istočne goste biti 
sve manje prostora?

—  Ne, uopće se toga ne 
bojim. Tako mi je jednom je
dan turistički djelatnik kazao 
da kada ponovno dođu nje
mački turisti za nas više neće 
biti mjesta. Mislim da tako 
mogu govoriti samo oni koji 
ne poznaju sadašnju Češku 
koja je postala moderna eu
ropska zemlja. Ja mislim sa
m o da će vaši turistički djelat
nici napraviti grešku i da se 
neće dovoljno na našem tržiš
tu potruditi dobiti bogate gos
te za koje se bori još puno 
turističkih zemalja. Hrvatska 
za sada ipak nudi samo more. 
krevet i hranu. Dođite recimo 
u Malorcu, Ibizu i pogledajte 
što se tamo nudi i što se sve 
radi da bi se zadovoljio gost. 
Oni sve podređuju tome. Kod 
vas se još ipak može naići na 
mrzovoljnog konobara kojeg 
osmijeh zaista ne bi ništa 
koštao.

•  Kakvo je  zanimanje  
Čeha za hrvatske turističke  
destlnacije?

—  O ko  2 posto Čeha su 
vrlo bogati ljudi, vrhunski gos
ti koji idu na najelitnija turis

tička mjesta u svijetu. Druga 
kategorija Čeha, njih oko 
8 posto su oni koji idu u Tunis 
i neka druga udaljenija turis
tička središta, također vrlo 
skupa. O ko 60 posto Čeha 
odlučuje se za Španjolsku, 
Grčku, Italiju i Tursku. Grčka 

,je  u svojoj promidžbi na na
šem tržištu vrlo agresivna. 
Ostalih oko 20 posto Čeha 
opredjeljuje se za ljetovanja 
u Hrvatskoj s tendencijom da 
ih bude i manje. To  znači da 
nije pitanje bojimo li se mi da 
će nas se izgurati iz Hrvatske 
nego bi se hrvatski turistički 
djelatnici trebali agresivnije 
potruditi da zadrže goste iz 
Češke jer se druge turističke 
zemlje trude da ih pridobiju. 
Ja  moram reći da ima i kod 
vas hotela u kojima se zaista 
trude da ponuda bude što 
kvalitetnija, kao što su u Breli- 
ma i Makarskoj i tu dolaze 
i neki naši vrhunski gosti, ge
neralni direktori i ministri. Ml 
imamo bogatih ljudi ali oni tra
že i kvalitetnu turističku uslu
gu. Na kraju bih ipak čestitao 
Hrvatskoj na velikom koraku 
koji je ove godine učinila u tu
rizmu. Vidim da se ulaže puno 
u hotele I u dobre prometnice 
ali treba još puno toga učiniti.

D. FE R IĆ

nim gostima nego u vašim ci
jenama. Ja  sam razgovarao 
s vinogradarom na Pelješcu 
koji svoje vino prodaje za 10 
kuna po litri, a to Isto vino 
sam u restoranu platio 35 
DEM . To  je znači 1200 posto 
više. To  je rekord i u Europi 
i u svijetu. To  odvraća od po
trošnje i ljude koji Imaju nov
ca koji ne žele iz principa 
podržavati to neposlovno po
našanje. Kad bi to vino košta
lo 10 ili 15 D EM  ja bih kupio 
četiri boce. ali tolike cijene 
neću plaćati. Tom u će. mislim 
vrlo skoro doći kraj i samo 
tržište će natjerati vaše ljude 
na snižavanje cijena u izvan- 
pansionskoj potrošnji. Ja za 
tih 35 D EM  mogu u Francus
koj kupiti najskuplji konjak.

•  MislHe II da će  turistič
ki djelatnici sada kada je 
stanje u tfrva tsk ^ sigurno

Dioničko društvo za proizvodnju i promet 
vinOf alkoholnih i bezalkoholnih pića

22000 ŠIBENIK, Velimira Škorpika hn 2, 
Žiro-račun34m 601-1770
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2  33-671,34-167

-y ^  34-482,32-296
tekfax: 27345 HR m A R  
telefax 37-888
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Prognanici smjeiteni 
u »Solsrisu« već tu  izabrali 
svoje povjerenike za vezu 
a misijom UNDP-a. Na sas
tanku održanom u »Andriji« 
za povjerenike grada Drniša 
imenovan je Mile Buha, Op
ćine Oklaj Petar Džaja, a za 
područje Skradina Mladen 
Duić. UNDP je do sada otvo
rio svoje urede u Šibeniku 
i Omišu, a s izborom povje
renika krenuo je korak dalje 
ka konkretnim aktivnostima 
na obnovi objekata gospo
darstva i poticanju p^uzet- 
ništva.

• • •
šibensko Gradsko po

glavarstvo dalo je Matici 
umirovljenika 30 tisuća kuna 
za pružanje jednokratne 
novčane pomoći socijalno 
najugroženijim umirovljeni
cima. To  je prvi put da je 
Gradsko f^lavarstvo na taj 
način pomoglo udrugu umi
rovljenika na šibenskom 
području. Od tog iznosa je
dan dio dobit će muški 
vački zbor »Umirovljenik«, 
a ostatak će biti podiieljen 
umirovtjenicima koji dobiva
ju dodatak za pomoć i njegu 
druge osobe. Trenutno se 
u šibenskoj Matici umirov
ljenika obarija popis takvih 
umirovllenika s područja 
grada Šibenika, a novac će 
im biti podijeljen nakon 25. 
iistopada.

•  •  •
Rezultati mjerenja emi

sije štetnih tvari na dimnja
ku postrojenja aafaltne baze 
»Kamenara« u neposrednoj 
blizini šibenskog naselja 
Njivice, pokazuje znatito od
stupanje od propisanih nor
mi iz Odluke o zaštiti zraka 
od zagađenja. Naime, kon
centracija krutih tvari u dim
nim plinovima je tisuću I 55 
miligrama po prostornom 
metru, a dopuštena granica 
je 150 miligrama. Rezultate 
mjerenja, kompletirane a cl 
jelom problematikom. Župa
nijski ured za prostorno ure
đenje, dostavio je nadlež
nom drugostupanjskom or
ganu u Državnoj upravi za 
zaštitu okoliša

•  •  •
Njemačka tvrtka MAAC 

AUREL, višegodišnji partner 
šibenske tekstilne industrije 
»Revija«, spremna je sktopl- 
tl novi ugovor s tim puduze- 
čem, eii s 10 posto nižim ci
jenama od prošlogodišnjih.
I dalje je aktualna ponuda 
MARC A U R E U  o zakupu 
tvornice, a rezultat tog po
sla ovisit će prije svega
0 stavu Jadranske banke 
kojoj »Revija« duguje oko 
6 milijuna njemačkih maraka 
zajma uzetog za izgradnju 
novog pogona u BIHcama. 
Uspije II na neki način Jad
ranska banka u pregovori
ma osigurati povrat tog nov
ca m o ^  bi doći do sklapa
nja ugovora o zajmu s Mivc 
Aurelom što će biti poznato 
krajem listopada Ili počet
kom studenog.

•  •  •
U srijedu su započeli ra

dovi na Izgradnji ceste kroz 
Trbounje. BH će proširene
1 asfaltirano tri i pol kilomet
ra prometnice koja će, uz 
ostalo, put od Oklaja prema 
Šibeniku skratiti za punih 
deset kilometara. Očekuje 
se, da će u narednih dese
tak dana teški strojevi 
Hrvatske vojske poravnati 
cestu i pripremiti je za pola
ganje asfidtnog stoje krajem 
studenog.

•  •  •
Rješenjem Ministarstva 

obnove i razvitka, privreme
no su obustavljeni radovi na 
dvadeset 1 jednom stambe
nom objektu na području 
prigradskog drniškog nase
lja Badanj. Razlog je taj što 
trenutačni broj članova do
maćinstava ne odgovara 
popisu Iz 19Š1. godtoe, na 
osnovi čega se utvrđuje 
prebivalište. Zbog toga je 
nedavno bNa prekinula ob
nova i na p o d ru g  opčine 
Olctaj, ali je ponovno nastav
ljena, nakon što je obavfe

mentadje^
PripiemBe: 8, BOJČIĆ
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IfiSJO JE  TVORNCA ZA P R a Z/O D H U  BETONSKIH S TU K M  KOJU JE  HEP NUDIO ŠIBENIKU ZAVRSIIA IPAK U DUGOM RATU?
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T vornica za proizvodn ju  
betonskih stupova koju 
je svojedob no H E P  n u 
dio Šibeniku kao za m je 

nu za dio radnih m jesta koja 
su izgubljena zatvaranjem  
T E F -a  bit će najvjerojatnije ot
vorena u D u go m  Ratu u sklo
pu »D alm acijacem enta«. J e  li 
Šibenik propustio još jednu 
priliku da pokuša oživjeti svo 
je gospo darstvo  iii je riječ 
0 nepovoljnoj ponudi za  ko
jom ne treba žaliti? D am ir Đ e - 
gović. generalni d irektor 
H EP -a , od početka zatvaranja 
T E F -a  nudio je otvaranja p o 
gona za  proizvodnju kam enih 
stupova kao do bru  m o g u ć 
nost da se otvore no va radna 
mjesta budući da bi H E P  kao 
jedini potrošač tih p roizvoda 
koje sada uvozi osigura o 
tržište, a uspostavljen je 
i kontakt s talijanskim partne
rom koji prodaje o p re m u  za 
takvu proizvodnju. N akon to 
ga se u nekoliko navrata novi
narima požalio na nezaintere
siranost čelnika Žu panije ši
benske da  se taj projekt o s
tvari u Šibeniku te kako tali
janski ponuđač oprem e gubi 
strpljenje. Na kraju p o g o n  se 
otvara u D u g o m  R a t u . . .  Š i
benski župan Paško B ubalo  
u nekoliko je navrata Isticao 
kako je u š ibensk o j županiji 
za  taj posao najveće zanim a
nje pokazalo p o d u ze će  Kalun 
iz Drniša i kako sve dalje ovisi 
0 njima. Je d n a k o  govori i ši
benski pod žu p a n  Ivo Baica 
koji kaže kako je najprije bio 
organiziran sastanak s p on u
đ a če m  oprem e iz Italije i zain
teresiranim  p od uzećim a a to 
su bili »K a lu n «, »Izg ra d n ja « 
i T L M  i kako je Kalun pokazao 
ozbiljnu nam jeru .d a  krene 
u otvaranje p og ona za  proiz
vo dn ju  betonskih stupova te 
da  on ne zn a  da su odustali

IZO STA U  JAMS1VA HEP-0?
D amir Begović, generalni direk

tor HEP-a, Ističe kako su ši
benski Čelnici i gospodarstve

nici pokazali nezainteresiranost za 
njihovu ponudu budući da nikad nisu 
od njih dobili decidiran odgovor niti 
da žele tvornicu betonskih stupova 
niti da Je ne žele. Očekivali smo, ka
že, da će se u Šibeniku više angaži
rati oko toga. Pitanje Je, Ističe Bego- 
vič, jesu II ponuđeni uvjeti atraktivni 
ili nisu jer mi smo Jamčili tržišta a to 
je najvažnije. Naravno da to podra
zumijeva da se proizvodi po konku
rentnim cijenama. Kako je moguće  
da u Dugom  Ratu smatraju da im Je 
ta proizvodnja profitabilna, a u Šibe
niku to nije zanimljivo. Mi smo Jed
nostavno pošli od toga da nam tl 
stupovi trebaju jer samo na područ
ju Dalmacije godišnje zbog dotraja- 
losti promijenimo 150.000 betonskih 
stupova. Računali sm o da bi Ih Jed
na tvornica u Dalmaciji mogla ponu
diti jeftinije od toga koliko košta nji
hova nabava u Varaždinu s transpor
tom  do Dalmacije. Hoće li taj pogon  
biti otvoren u Dugom  Ratu nije još 
posve sigurno, ali je činjenica da je 
omiška općina pokazala puno više 
sluha od Šibenika, kaže Begović.

i da  se taj po g o n  otvara u D u 
g o m  Ratu. N ap om en uo je m e
đutim  kako je od početka bilo 
sp o rn o  to  što bi sav rizik za 
taj posa o trebala preuzeti ši
be nska p o d uzeća  i snaći se 
za  novac, a H E P  je sam o nu
dio da  bude kupac tih  p ro iz

voda už m o gu ćn o st da ih ako 
im cijena bude povoljnija na
bavi i negdje drugdje  što  su 
krajnje neprihvaljivi uvjeti. Ivi
ca  Đarišić, direktor G IR K  »K a - 
luna« to  potvrđuje napom inju
ći kako nije istina da oni nisu 
zainteresirani za  ponuđenu

proizvodn ju  kamenih stupova, 
ali im ne odgovaraju uvjeti. 
»P rvo tn o  je bilo rečeno, kaže 
on, kako će H E P  dati jam stvo 
za  kredit za  ruibavu oprem e 
koju kupac iz Italije nudi i da 
bi mi taj kredit vraćali tako što

bi H E P -u  prodavali te proizvo
de, ali su ti uvjeti kasnije pro 
mijenjeni pa je Ispalo da bi 
jam stvo trebala dati naša p o 
slovna banka i da je riječ 
o  klasičnom  kom ercijalnbm  
kreditu a H E P  je sam o spre 
m an potpisati ugovor o otku
pu kam enih stupova, s tim da 
ima pravo od toga i odustati 
ako na tržištu nade povoljnije 
cijene.

Takvi uvjeti »K a lu n u « 
nipošto nisu odgovarali jer ni
je riječ 0 visokoprofitnoj pro
izvodnji za Široko tržište već 
O' specijaliziranoj proizvodnji 
a jedini kupac tih prizvoda 
u Hrvatskoj je H E P  i ako se 
on snađe na nekom  drugom  
m jestu proizvodi se nemaju 
kom e d rugom e prodati. Tali
janski partner tu se pojavljuje 
isključivo kao prodavač svoje 
oprem e i ništa drugo nije bilo 
spom ena o m ogućnosti za 
jedničkog ulaganja.

Prem a
elaboratu što ga je proizvo
đa č oprem e izradio, bilo bi to 
ulaganje od 3 milijuna D E M  
a p o g o n  bi zaposlio ped ese
tak radnika. U  Hrvatskoj već  
postoji jedn a takva tvornica 
u V a r ^ d in u  koja proizvodi no 
njena prizvodnja nije dovoljna 
pa H E P  sada kam ene stupove 
uvozi iz inozem stva. Nitko ne 
jam či da to  ne bi radio i ako 
b ism o mi otvorili takav pog on, 
a mi tražim o da nam  se jamči 
otkup cijele proizvodnje, kaže 
Barišić. N edavno je vezi s ot

varanjem  pogona za proiz
vodn ju  kamenih stupova u Ši
benskoj županiji održan sas
tanak u šibenskoj ispostavi 
G osp o d a rske  kom ore na ko
jem  su bili predstavnici » Iz 
g radn je« i G IR K  »K aluna« na 
kojem  je ponovljeno kakcr na
čelno postoji zanim anje za  ot
varanje takvog pogona ali da 
su uvjeti krajnje nepovoljni.

Je d n a k o  obrazloženje kao 
i u G IR K  »K a lu n u « imaju 
i u »Izgra dnji«. Gojislav K m ić, 
direktor »Izgra d n je « kaže ka
ko to  pod u ze će  nem a m o g u ć
nosti osigurati tri do četiri mi
lijuna D E M  za jednu proizvod
nju koja je krajnje rizična. I on 
i Ivica Barišić napom inju da je 
najprije i bilo planirano da se 
taj pog on otvori u D u go m  Ra
tu te da je on Šibeniku bio po
nuđen tek nakon što su 
u p o d u ze ću  »Dalm acija« bili 
o d  njega odustali.

Je s u  li ši
benski gospodarstvenici i čel
nici ispravno procijenili p on u
đenu proizvodnju ili ne i je li 
nam jera H E P -a  bila iskrena ili 
su to  bila sam o m ilozvučna 
obećanja koja su trebala ub
lažiti stanje nastalo zb o g  za 
tvaranja T E F -a  vidjet će  se na 
Iskustvu koje će s prizvo d - 
njom  kam enih stupova imati 
D ugi Rat.

D lana F E R IĆ  

S n im io : V. P O L IĆ

PR O B N A  P R O IZ V O D N m  
4  ^DRNIŠPLASTU« KRAJEM  G O D IN E

D rniško p o d u ze će  »D a l- 
m acijavina« u sustavu 
m atične kuće iz Splita, 
p o znato  je, radom  je 

počelo od m ah nakon v o jn o - 
-redarstvene akcije »O lu ja «. 
N edavno je radom  počela 
i punionica kvasine »D a lm a ci- 
javina« R J  Drniš. S  pro izvo d 
njom  se krenulo i u G IR K  Ka
lunu Drniš, a na poče tak p ro 
izvodnje se priprem a jo š  ne 
koliko drniških po d uzeća . U z  
»K onfekciju« Drniš, Tvo rn icu  
oplem enjenih folija, a prem a 
neslužbenim  inform acijam a 
s radom  bi trebalo z a p l e t i  
i građevinsko p o d u ze će  
-U d a rn ik «. IN A -O K I »D m iš - 
plast« je zasigurno m eđu prvi
ma.

—  IN A -O K I »D m išp ia st« 
radi na priprem am a za  p o če 
tak proizvodnje . Nakon akcije 
»O lu ja « i oslobađanja Drniša 
objekt sm o  zatekli u relativno 
d o b ro m  stanju, ali ne i o p re 
m u. O n a  je bila u cijelosti de 
vastirana. pa je cjelokupnu 
oprem u bilo nu žn o  obnoviti 
kako bi ona m ogla služiti 
svrsi. Z a  o b n o vu  oprem e od 
H B O R -a  s m o  dobili 2,98 mili
juna maraka, te 765.000 m ara
ka o d  H erm esa, isporučitelja 
oprem e, a za  sve te kredite 
garanciju nam  je dala Hrvat
ska vlada, reći će Jo š k o  D i- 
čak, direktor »D m išp ia sta «.

Zatečen a i polapokradena 
iii devastirana oprem a i stro
jevi to g  drniškog p o g o n a  su

na rem on tu u »B ro d o sp litu « 
u Splitu u tvornici ekstrudera. 
N aručeni su, a i pristigli svi 
potrebni uređaji i strojevi koji 
su nužni za  »kom pletiranje« 
proizvodne trake i koji će  m o
ći svojom  kvalitetom dati jed
nako tako kvalitetan proizvod.

—  T o  znači, nastavlja O i- 
čak, da će m o  m oći proizvoditi

PEDESET I PET 
RADNIH MJESTA

Joško D/ćak; Za početak tzv. probne proizvodnje bit će nam  
potrebno oko 55 radnika, a kasnije ćem o povećavati broj zaposlenih. 
Prvi smo proizvođači cijevi za transport plina /' tom se poslu ubrzo 
vraćamo

cijevi p o  IS O  —  9000, te ISO  
9002 standardu.

Kako su  strojevi još uvijek 
u rem ontu, žive proizvodnje 
u »D m iš p la s tu « nem a. ali pri
prem e za  nju su u tijeku. S to 
ga je na posa o vra ćeno oko 
desetak radnika koji rade na 
priprem am a za  povratak stro 
jeva. te sanaciji pogona. Dije
lovi koji nedostaju postroje
nju za  proizvodnju  poluetilen- 
sklh cijevi svih vrsta, naručeni 
su u Austriji. N jem ačkoj i Itali
ji. Sve će  to, prem a riječima 
DIčka objediniti »B ro d o sp lit«. 
i oni bi se u halu »D rn išp la s- 
ta« trebali vratiti do kraja g o 
dine.

Probna proiivodnja 
krajem godine?
T o  znači da bi se tada 

krenulo i s proizvodnjom , 
ukoliko ne bi bilo nekih izne
nađenja, jer je riječ o obnovi 
starih postrojenja, koje je

____ manđm iMt9 u  za
s w f t  a a m f H M  |  

Dnišploift je prvi pnbnđai »  Hnmtskai z «  
inspm f plina • Toi i ostalim vrstama riievi od\ 

—jffefi/en a  nam /erava/v se vratiti na triiile i 
isvf̂ e mjesto aa ujeam nađ najkasnije poietkom 
1997. god&ie * U još uvijek puste kiđe, su 

' devastirani str^eid na remontu u »Biodosiđitmi 
m  posao je vraieno desetidi radnika • Krajem! 
i g o ^  krenut ie se u probnu frokvodnki i  m i  
jpesao vn^iti još pedesetak radnika I

—  istina —  u vozn o (n jem ač
ko), ali dosta staro.

—  A k o  sve bude teklo ka
ko je planirano, očekujem o 
da će do probne proizvodnje 
doći krajem ove. a najkasnije 
početkom  sljedeće godine. 
Za  početak, što se radne sna
ge tiče, bit će  nam. potrebno 
oko pedeset i pet radnika. T o  
je m inim um , jer tu nisu uklju

čene usluge, m ontaža i osta
lo. š to  će s tim dijelom posla 
biti, ostavit će m o  vrem enu. 
Uglavnom , ljudi koji su nam 
na raspolaganju bit će  tamo, 
reći će  Dičak.

»D rnišpiast« je I prije D o 
m ovinskog rata desecim a g o 
dina bio poznat po proizvod
nji polietilenskih cijevi svih na
mjena. Danas je takvih proiz-

Zgrada INA-OKI^ja »Dmišplastu 
nije toliko, u vrijeme četničke 
okupacije oštećena, koliko su 
unlMeni pogoni iznutra

vodača dosta u Hrvatskoj, ali 
su oni prvi počeli proizvoditi 
cijevi za  transport plina.

“  T o  sm o radili prvi prije 
rata, zatim  cijevi za vodovod, 
plinovod, te otpadne vode. 
Uvjeren sam da ćem o se u b 
rzo  vratiti na tržište, dakle, 
s našim već tradicionalnim 
proizvodim a. T o  je prvi korak, 
a 0 bud ućem  razvoju »D m iš 
piasta« već  razmišljamo, ka
za o  je na kraju direktor Jo š k o  
Dičak.

Ukoliko sve bude teklo 
prem a planu, što se »D m iš 
piasta« tiče, te do kraja god i
ne ili u početku dolazeće bu 
de u Drnišu otvoreno novih 55 
radnih mjesta, brojku koju je 
spom injao Dičak, a svako no- 
vootvo re no (staro) m jesto je 
i te kako bitno, jasno je da će 
se i povratak u taj gradić u b 
rzati. Tijekom  rata minimalnu 
i neredovitu novčanu naknadu 
od m atičnog poduzeća IN A - 
-O K I-ja  primali su radnici tog 
pod uzeća  (osim  onih koji su 
otišli na neprijateljsku stra
nu), i jasno je da s puno nade 
i želje za radom  očekuju p o 
vratak u svoje poduzeće, za 
svoj stroj, na svoje radno 
m jesto. Dičak je uvjeren da 
na to neće još dugo čekati.

Katarina R U D A N  
(S n im io : V ilson  P O L IĆ )-



JOSIP PiR K O Vit, NAČELNIK OPĆINE RUŽIĆ

Perković: Problema kod obnove

X' ' ata u petoj I šestoj kategoriji 
enosti ima. Niti j^ a n  još nije 

završen i predan vlasniku na korištenje

to je na području Općine Ružič 
koja obuhvaća naselja Moseć, 
Otavice, Kljaci. Gradac. Mirlović 
Polje. Umljanovići. Čavoglave 

i Ružić učinjeno na povratku, a prije 
svega obnovi, u zadnjih godinu i više 
dana. upitali smo načelnika Općine 
Ružić Josipa Perkovića.

—  Vrijeme prije -Oluje-, što pod
razumijeva rad na tada slobodnom di
jelu općine, držim da je bio zadovolja
vajući. Ono što je u tom vremenu bilo 
najvažnije je da se narod održao na 
okupu, te da smo, upravo utemelje
njem općine rui ovom području uspjeli 
u tomu. U Kljacima, gdje su nam i da
nas općinske kancelarije, dolazili su 
naši građani, tražili pomoć, savjete, 
upite, lako su granate padale vrio bli
zu. ustrajali smo. No. da previše ne 
govorim o tom vremenu, jer ono je za
uvijek iza nas. moram kazati da smo 
za to. a pogotovu u vrijeme iza -O lu
je-, učinili dosta. Prvo što je učinjeno, 
adaptirali smo prostor zgrade privre-

PedeaM t objekata na podnjčju Općine Ružić stavije 
Tako je lu  Gradcu gdje je  obnova u tijeku, att nm j

Na podruije Optine Ružii vratiio se tek osam stotina 
dojučerašnjih prognanika • Pod krov je stavljeno oko 150 
objekata oštečenosti pete i  šeste kategorije, a pedesetak 
pod ploču * Niti jedan objekt nije predat vlasniku na 
uporabu • Prekategorizarija objekata donijela nemir među 
stanovništvom • Povratak ovisi i  o obnovi infrastrukture te 
gospodarskom razvoju kraja koja se temelji na razvoju 
poljoprivredno-stočarske djelatnosti • U osnovnu školu 
Cradai vratilo se oko sedamdeset učenika

menog sjedišta ove općine koje se 
nalazi u Kljacima, pristupilo se potom 
obnovi cjelokupne vodovodne mreže 
u svim naseljima gdje je ona prije rata 
bila. uredili smo nerazvrstane putove. 
Također, napravljen je pristupni put 
crkvi sv. Ilije u Kljacima. izgrađeno je 
devet autobusnih čekaonica (uz ces
tu). obnovljeni su mostovi na Vrbi za 
Mirlović Polje i čavoglave. te Matića 
most na Čikoli. Općinskim sredstvima 
smo pomogli i obnovu zvonika crkve 
sv. Ilije u Kljacima. te novčano podup
rli mjesne odbore u obnovi infrastruk
ture koliko su to naše financijske mo
gućnosti dozvoljavale.

•  Poznato ml je da ste, relativno, 
siromašna općina. Bez pogona, po
strojenja, hala Ili staja. To  je otvore
no pitanje, no, ono što me u ovom 
trenutku zanima je što je s obno
vom?

—  Što se obnove tiče. krenut ću 
od obnove školskih objekata. Obnov
ljene su Škole u Ćavoglavama i Grad
cu. a upravo u Gradcu je središnja os
novna Škola i ove Školske godine ju 
pohađa oko 70 učenika. No. što se 
obnove obiteljskih objekata tiče. po
sebno onih u petoj i šestoj kategoriji 
oštečenosti, moram kazati ća ima pro
blema. Posebno kada se radi o unu
tarnjem uređenju objekata stavljenih 
pođ krov. izvođači radova to pravdaju 
navodnim nedostatkom radne snage, 
te financijskim teškoćama. Do sada je 
-pod krov- stavljeno nešto više od 
150 objekata, a pedesetak -pod plo
ču«. Možemo li biti zadovoljni ili ne, to 
je relativno. Do danas mi imamo na ci
jelom području općine prijavljeno za 
ofcmovu oko 280 obiteljskih kuća u pe
toj i šestoj kategoriji oštečenosti. No. 
pitanje je prioriteta u obr)ovl. Na ovom 
prostoru imamo 76 objekata u tzv. nul
toj kategoriji prioriteta, a riječ je o obi
teljima koja imaju djecu koja trebaju 
pohađati osnovnu Školu. Kako bi se

rodKelji i djeca, osnovci vratili, zatražili 
smo i zamolili Ministarstvo za obnovu, 
izvoditelje radova na obnovi te nad
zorne organe da se na objektima tih 
obitelji radovi ubrzaju kako bi djeca 
mogla, pa makar i s malim zakašnje
njem ovu školsku godinu pohađati 
u svojem mjestu, odgovorio je Perko
vić.

što se povratka na to područje ti
če. kazat će da je on prije svega uvje
tovan obnovom infrastrukture te stam
benim fondom. Prema podacima s ko
jima raspolaže na taj se prostor vratilo 
oko 800 osoba, no uvjeti za povratak 
znatno većeg broja -leže«, prije svega 
u obnovi infrastrukture, obnovi obitel
jskih kuća. te osiguravanju radnih 
mjesta. -Još uvijek«, kazat će Perko
vić. i dodati: »Nemamo niti jedan ob
jekt koji je predan vlasniku na korište
nje. Nažalost«.

PnkategoHzmija ■ velilu 
problem

Obnovom električne mreže poseb
no su nezadovoljni. Čim zagrmi, struje 
nestane, a većina naselja u tom pro
storu. električne energije, poput Ružl- 
ća, CŠradca i Mirlović Polja nemaju. 
Općina, kazat će Perković. izravnog 
utjecaja na cjelokupan proces obnove 
zapravo I nema i nije za to nadležna. ' 
Sve što je u njezinoj nadležnosti je ad
ministrativno praćenje obnove.

—  To znači da prikuplja zahtjeve 
građana, da objedinjuje sve papire ko
ji su nužni za stjecaje uvjeta za ob
novu u nekoj od kategorija ošteće- 
nosti objekata. Iznad toga. općina ne
ma nikakvih ovlasti, kako bi Interveni
rala u cilju b iie  dinamike, ili kvalitetni
je obnove objekata. »Ono što amo ml 
kao Jedinica lokalne samouprave tre- 
baN u ovom segmentu odraditi mls- 
Hm da smo na vrijeme I kvlaltetno 
odradili. No, ono što se kao problem

r t ploču. Tijekom, pa I kvalitetom radova malo tko je zadovoljan, 
nije useljiv

pojavguje, a radi se o sporosti grad
nja W kvalitete izvedenih radova, to 
nastojimo riješiti uz pomoć koonR- 
natora koji Ja na ovom podnjćju na
zočan ispred Ministarstva obnove 
I razvNfca. Dakle, pojadinaćne skića- 
Jave nastojimo pojedinačno rješava
ti, zajednički koliko Je to moguće, ka
zao je Perković.

•  što Je s prekategortzacijom 
objekata? Jeste H tu Imali 1 imate U 
problema?

—  Plašio sam se tog pitanja i ni
sam imao namjeru spominjati prekate- 
gorizaciju.

•  Zašto?
—  Evo. sada moram kazati da nam 

je najveći problem izazvala upravo 
prekategorizacija. Žao mi je što mo
ram kazati da je rad nadležne Županij
ske komisije zbog toga izazvao dosta 
r>ereda na terenu. Mi imamo 130 obje
kata koji su prekategorizirani iz niže 
u višu totegoriju. Da me se, kao na
čelnika općir>e ne bi krivo shvatilo, 
osobno mi je drago kad vidim da se 
objekti obnavljaju, pa čak i oni u kate
goriji -malo više od toga nego što su

g m ž B u u z N m N i d m  
ntratSM  

V  V

u UZVRATNOM 
POSJETU 

TALIJANIMA
Izaslanstvo Županije šiben

ske boravi u uzvratnom posjetu 
talijskoj provinciji 1 gradu C a- 
sertu u pokrajini Campanljl. 
Gospodarstvenici iz te provinci
je boravili su u rujnu u Šibeniku 
kako bi ispHall m ^ u ć n o s tl ula
ganja kapitala u Šibenskoj žu
paniji. To m  prigodom najviše 
zanimanje pokazali su za ulaga
nje u brodogradnju, gradnju tra
jektne luke te gradnju marine pa 
će uzvratni posjet šibenskog 
Izaslanstva biti Iskorišten za na
stavak razgovora o toj poslov
noj suradnji. U Izaslanstvu su ši
benski župan Paško Bubalo, 
predstavnici šibenske Isposta
ve Hrvatske gospodarske ko
more te predstavnici »Vlnoplo- 
da«, »Luke«, »Luka-drva«, »Revl* 
Je«, TLM -a , H TP -s  »Prlm ošten«, 
Turističke zajednice Šibenske 
županije I Worldtrade centra iz 
Splita. D.P.

porušeni«, međutim, da bismo 
razumijevanje ljudi i pridržavali se za
kona na terenu glede obnove, osobno 
držim da je trebalo malo više reda pri
likom -Č ira « prekategorizacije. Iz is
kustva. glede toga. kazao bih da nije 
bilo dovoljno suradnje između komisi
ja koje smo ml u općinama osnovali, 
te županijske, prilikom određivanja ka
tegorije oštečenosti određenog ob
jekta. Poznato mi je, da je primjerice 
komisija osnovana pri našoj općini ne
čiji objekt svrstala u d ru ^  W treću 
ktegoriju oštečenosti, a potom bi se 
pojavila županijska i svrstala taj isti 
objekt u višu kategorij. Tu su nastali 
nesporazumi i to je danas u nas vefiki 
problem, kazao je Perković.

Pri kraju razgovora, navodi nas na 
temu telefonije govored da ne zabo
ravimo napisati l ^ o  su za Dan držav
nosti ove godine zazvonili prvi telefo
ni. kada je u Kljacima otvorera auto
matska telefonska centrala, te da je iz- 
graderta mreža Čavoglave —  Kljaci. 
a slijedi telefonska dionica prema Um- 
Ijanovćima prema ATC Gradac i nada
lje prema Otavicama.

što se gospodarskog razvoja tiče, 
drži da je budućnost Općir>e Ružić 
poljoprivredrK>-stočarska djelatnost. 
Ima već nekih naznaka da će u tom di
jelu Županije šibenske doći do otvara
nja farmi pilića, goveda i drugih doma
ćih životinja.

—  No. ono što je najvažnije je osi
guravanje infrastrukture za razvoj ma
lih obitelj^ih gospodarstava koja će 
se temeljiti na stočarskoj proizvodnji 

Da bi se netko odlučio na 
podizanje farme svinja, peradi tt gove
da. fHJŽno je da ima osiguranu eJek- 
tričnu energiju, vodu. puteve. Što za 
sada na ovom području nije osigura- 
no. Vjerujem, kada država osigura te 
osrravne infrastruktume uvjete da će 
interes, premda ga i sada ima, ali ne 
i uvjeta, za podizanjem i razvojem ma
lih privatnih farmi poroti i realizirati 
se. na kraju će Perković.

Interesa domaćeg Ni stranog kapi
tala za bilo koju vrstu i proizvodnju 
ulaganja u tom kraju za sada nema. ia
ko je to za kamenjvske uvjete zem
ljišno bogat kraj. najprije za proizvod
nju zdrave hrarte. Tamo su. kako ma
lobrojni povratnici Ružića. Gradca 
1 ostalih okolnih sela, kažu. -debele 
zemlje«. Spustili su se n jih ^  pređi 
u Petrovo polje, a ono se i te kako 
može iskoristiti. Katarina RUOAN 

(Snimio: V. POUĆ)

KONfaSNOJA ZA NOVINARE SABORSa ZASrUPNKE 
SNJEZANE BIGE-naOANOnČ

H U Ž in  ODGOVORNOn 
ZBOG lU lO lA  u OBNOVI

—  Šibenska županija posljednja je u Hrvatskoj prema dinamici obnove 
u ratu srušenih ku<^ i krajnje je vrijeme da oni koji su odgovorni zbog toga 
snose posljedice, istaknula je na Konferenciji za novirtare održanoj ovog 
tjedna Snježana Biga Friganović. zastupnica u Zastupničkom domu Sabora. 
U šibenskoj Županji ima. prema njenim riječima, 7.000 srušenih objekata, 
programom obnove sada Je obuhvaćeno njih 1.119, a čak tisuću ih mora 
u reviziju zbog neodgovarajuće dokumentacije. Zbog aljkavosti županijskih 
služba i nedostatne dokumentacije ili pak zbog neodgovarajuće kategoriza
cije objekata obnova Je obustavljerta na 50 posto kuća a u skradinskom zale
đu još nije niti počela. Snježana Biga Friganović Je istaknula kako ima podat
ke o tomu da Županijski ured za obnovu priprema nedostatnu dokumentaci- 
iu i da je Ministarstvo obnove upozorilo šibenskog župana i ostale čelnike 
Šibenske županije da će oni snositi odgovornost zbog zastoja u obnovi. Do
šlo je vrijeme, kazala je. da Županijska skupština postavi to pitanje i da se 
predlože njihove ostavke. Snježana Biga Friganović govorila je i o tomu da 
oporba neće tolerirati odustajanje H RT-a od izravnih prijenosa sjednica Sa
bora. Cilj te medijske izolacije Sabora je, prema njezinim tvrdnjama, pokuša) 
vladajuće stranke da prikrije očiti razdor u svojim redovima koji dolazi do iz
ražaja na sjednicama Sabora kao i da prikrije svoj nerad. U pozadini toga je 
i pokušaj da se oporbi oduzme medijski prostor budući da su sjednice Sabo
ra bile jedino mjesto na kojem se oporba javno mogla sa svojim stavovima 
predstaviti građanima. Najavila je kako postoji mogućnost da vijećnici SOF- 
-a, ako ne bude Izravnih TV  prijenosa saborskih zasjedanja, bojkotiraju rad 
Sabora. Dlena FCRIĆ

I
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U vrijeme kada se mlade stal 
no podsjeća kako zdrav duh 
treba zdravo tijelo, kada se 

vatreno zagovaraju razne Športske 
aktivnosti kao dobar način animi
ranja mladih ili kao odgovor na 
pošasti narkomanije, izgraditi novu 
Školsku zgradu bez športske dvo
rane izgleda gotovo nevjerojatno! 
Čak i oni koji o športu razmišljaju 
jedino za  vrijeme nekog svjetskog 
prvenstva ili Olimpijskih igara, 
svjesni su važnosti tjelesne kulture 
u nastavnom procesu.

Osnovna škola Vidici ve ć  četvr
tu godinu nem a svoje športske 
dvorane. Za  906 učenika te najnov
ije šibenske škole program tjeles
nog odgoja m ože tek djelomično 
biti ostvaren, bud u6 da se mora 
prilagoditi posve neodgovarajućim 
prostorima gdje se održava. Istina, 
projektom je na prostoru od 600 
četvornih metara predviđena iz
gradnja velike športske dvorane, 
svlačionica, sanitarnog čvora, so
be za  tzv. korektivnu gimnastiku, 
pa čak i so b e ^a  liječnika i prostora 
gdje bi vježbali oni kojima 
zdravstveno stanje ne dopušta 
sudjelovanje u običnom programu. 
S ve  je to predviđeno na papiru. U 
stvarnosti postoje tek goli zidovi, 
be z vodovodnih i električnih insta
lacija. Kako bi bar nešto mogli 
raditi, i uostalom djeci omogućiti 
kakvu-takvu nastavu iz tjelesnog 
odgoja na što po zakonu i nas
tavnom  planu oni imaju pravo, 
nastavnici osnovne škole Vidici na 
Čelu s ravnateljicom Dostanom  
Matič uspjeli su prije dvije godine 
sakupiti 45 tisuća kuna kako bi bar 
betonirali pod onoga što je trebala 
biti sportska dvorana. N ovac su 
morali gotovo prositi, reći će 
ravnateljica škole na kraju grada. 
Jedino što su mogli s tim novcem 
je betoniranje poda do tzv. cement
nog crnog sjaja. Sada taj prostor 
uglavnom  služi za  igre loptom: 
nogomet, odbojku, rukomet ... A  
prije početka svakog sata nastavni
ci polijevaju pod vodom  kako bi bilo 
što manje prašine. Kako je m oguće 
u takvim nezagrijanim i prašnjavim 
prostorima jačati tijelo i graditi 
zdrav duh zaista je teško zamisliti.

Đački klub je mjesto gdje učen
ici razgovaraju s pedagogom ili

I Spremište Ispod stepenica može poslužiti za odlagalište Sportsidh rekvizita

psihologom, gdje provode vrijeme 
ako nemaju neki sat. U  Osnovnoj 
školi Vidici đački klub također pos
toji samo na papiru, a zapravo ta 
je prostorija pretvorena u impro
viziranu gimnastičku salu. Točnije 
njen surogat. Jer, tu je moguće na 
pod staviti nekoliko strunjača i ra
diti tek vježbe oblikovanja. T u  ug
lavnom vježbaju učenici nižih 
razreda, odnosno djevojčice iz 
viših razreda. Kako u taj prostor 
uspije stati i vježbati tridesetak 
učenika vjerojatno je tajna koju 
samo oni i njihovi nastavnici znaju.

Prem a riječima ravnateljice 
Dostane Matič, za  rješavanje ovog 
problema više je puta tražena po
m oć Ministarstva prosvjete i Špor
ta. No, zbog rata, a kasnije obnove 
i izgradnje škola na oslobođenom 
području, novca za izgradnju Šport
ske dvorane u Osnovnoj školi Vidi
ci nije nikada bilo. Niti gradska

uprava iz svog proračuna nije izd
vojila nit) kune. a Šibenski gradon
ačelnik, reći će gospođa Matić, nije 
pokazao čak ni razumijevanje za  
problem te škole i gotovo tisuću 
šibenske djece. Nedavno potpi
sivanje peticije ponovno je skrenu- 
lo pozornost javnosti na taj prob
lem, a za  osposobljavanje i stavl
janje u funkciju školske športske 
dvorane zainteresiran je i K K  »Š i
benik«. S  tim je upoznat i Hrvatski 
olimpijski odbor, koji bi mogao 
pružiti i konkretnu novčanu pomoć. 
Uskoro se očekuje i zajednički 
sastanak na kojem bi. uz pred
stavnike G rada i Županije, bili na
zočni i predstavnici Zajednice 
sportskih udruga Grada Šibenika, 
K K  Šibenik, te O .Š . Vidici.

Hoće li, nakon četiri godine, 
stvari biti pokrenute s mrtve točke?

M. L O N Č A R  
(S n im io : V . P O L IĆ )

Nedavno potpisivanfe petitije ponovno je skrenuh 
pozornost javnosti na problem školske športske 
dvorane u 0.5. Viditi. Za uređenje i korištenje dvorane 
zainteresiran i KK »Šibenik«, o čemu je upoznat i 
Hrvatski olimpijski odbor

Đački klub postao fe Improvizirana gimnastička sala Velika športska dvorana postoji samo na papinj, a u stvarnosti tek goli zidovi
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U Šibeniku je ovog vikenda počela s radom kazališna radionica koja 
je ostvarena zahvaljujući nedavno uspostavljenoj suradnji Šibenskog 
kazališta i šibenske gimnazije »Antuna Vrančića« s pariškim kazalištem 
Theatre des Amandiers i Međunarodne gimnazije Saint-Germain. Do 
kraja listopada 19 srednjoškolaca iz Šibenika i 14 pariških gimnazijalaca 
učit će osnove glumačkog izražavanja i kazališnog jezika pod stručnim 
v ^ s tv o m  Bertranda Đossara, glumca i redatelja Theatrea des Am and- 
iersa, koji je tijekom rata u nekoliko navrata boravio na O tonjanu gdje 
je organizirao kreativne radionice za djecu izbjeglice. Cilj dvotjedne 
šibenske kazališne škole prvenstveno je druženje i izmjena kreativnih 
iskustava među mladima, budući da su pariški gimnazijalci u sličnom 
projektu već sudjelovali prošle godine, a i mladi Šibenčani imaju stano
vitog glumačkog iskustva. Gosti iz Francuske snosit će i najveći dio 
troškova dolaska i boravka u Šibeniku, a tek trećinu troškova njihova 
smještaja (10 tisuća kuna) osigurat će gradska i županijska uprava. Ovaj 
projekt podržali su i savjetnici za kulturu u veleposlanstvu Republike 
Hrvatske u Francuskoj, te veleposlanstvu Francuske u Hrvatskoj, a 
najavljena je i mogućnost uzvratnoga gostovanja šibenskih srednjoškol
aca u Parizu.

Ideju 0 dječjim radionicama koje bi se održavale cijele godine 
pokrenula je direkcija Međunarodnog dječjeg festivala, a upravo bi 
kazališna radionica trebala biti i prva u nizu, nakon koje bi trebale biti 
organizirane likovna i pantom imi^rska. M .L.
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Redovita predavanja za studente 
šibenskog Područnog studija Pomor
skog fakulteta iz Splita počinju u 
ponedjeljak, 21. listopada. U tijeku su 
upisi, a u treći semestar, odnosno 
drugu godinu upisat će se pedesetak 
studenata. U prvu godinu ove je jese
ni sedamdesetak upisanih i to u dva 
smjera, brodostrojarstvo i nautiku. 
Bilo je predviđeno i otvaranje novog 
odjeljenja, smjera brodske elektroen- 
ergetike i elektronike, no budući bru
coši nisu pokazali nikakvo zanimanje 
i zato je program morao otpasti. Osim 
Šibenčana među studentima ima i 
Dubrovčana, Korčulana, Zadrana, Ri
ječana i Puljana. Budući da je pomor
ski studij u Šibeniku izvanredni studij, 
studenti plaćaju upisninu koja po se
mestru iznosi 2540 kuna. Unatoč 
tomu. ističe voditelj studija dr. Stipe 
Belak, organizirana su redovita pre
davanja, pa bar u tome šibenski stu
denti u odnosu na one redovite na 
drugim fakultetima nisu uskraćeni. 
Nadalje, većina nastavnika, što se s 
ponosom ističe na ovom studiju, čak 
18 od ukupno 25, je iz Šibenika.

Područni studij u Šibeniku split
skog Pomorskog fakulteta i dalje je 
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U 1. i 2. godinu šibenskog studija pomorstva ukupno je upisano 120 studenata

kulteta, premda se u kuloarimasmješten u zgradi Osnovne škole 
Tina Ujevića, a jedina oznaka da se 
tu nalazi fakultet je strelica s natpisom 
koja vas upućuje na drugi kat. Neko
liko učionica sigurno nije dovoljno niti 
odgovara potrebama studenata i nji
hovih nastavnika. Preseljenje fa-

se u
spominju neke nove lokacije, među 
kojima i bivša vojna komanda na 
Palacinu, još je uvijek posve neizvjes
no.

M.L.
(Snim io: V. P O LIĆ )



r l  JESU u  OTVORENA VRAM UNICEF-Ova SUSTAMA »BOLNICI PRUATEUI DJECE«

U
skoro bi u Odjelu 
za ginekologiju I 
porodništvo šl 
benske Opće bol
nice trebali znati jesu II, na

kon tri godine neprekidnog 
nastojanja, uspjeli zadovo
ljiti osnovne uvjete čime bi 
širom bila otvorena vrata 
U N IC EF-a  sustava Bolnice 
prijatelji djece (B A B Y  
F R IE N D LV  H O S P ITA L ). 
Ulazak u to odabrano dru
štvo značilo bi da je i šiben
sko rodilište usvojilo visoku 
razinu zdravstvene zaštite 
rodilja i novorođenčadi koja 
je dosad prihvaćena u sto i 
dvadeset zemalja svijeta.

Takozvani rooming in 
program uveden je u šiben
sko rodilište prije nepunih 
godinu dana čime je majka
ma omogućeno da dvade
set i četiri sata budu zajed
no sa svojim djetetom. 
Time je donedavna praksa 
odvajanja rodilje i novoro
đenčeta tijekom njihova 
boravka u rodilištu preselila 
u prošlost i to na zado
voljstvo majki. Naime, an
keta koja se provela među 
šibenskim rodiljama poka
zala je da 76,5 posto žena 
odobravaju ideju rooming 
ina. Međutim, broj onih an
ketiranih majki koje žele biti 
24 sata sa svojim djetetom 
tek je neznatno veći (51 
posto) od broja rodilja koje 
žele s djetetom biti samo 
preko dana (49 postp). Šef 
Odjela za ginekologiju i 
porodništvo šibenske Opće 
bolnice, prim. dr. Miro V u- 
kelja taj podatak objašn
java time što se, za sada, 
još uvijek nisu uspjeli osig
urati Svi potrebni uvjeti kako 
bi program tzv. rooming ina 
u potpunosti zaživio. Potre
bno je, naime, preurediti 
sve četiri sobe s kojima tre
nutačno šibensko rodilište 
raspolaže, na način, da sva
ka soba bude uređena kao 
apartman. T o  znači da bi u 
sobama mogla biti postav
ljena, najviše, četiri umjesto 
sadašnjih šest kreveta. 
Svaka soba mora Imati i 
veliki stol za prevljanje I 
kadu za kupanje djeteta te 
sanitarni čvor. Za sve to 
potrebno je oko 80 tisuća 
njemačkih maraka kojih'ši
bensko rodilište za sada 
nema. Ono što se do sada 
uspjelo učiniti jest nabava

Ovih je dana Odjel za ginekologiju i porodništvo šibenske Opće 
bolnice podnijelo zahtjev za prijam u UNiCEF-ov sustav »Bolnice 
prijatelji djece« za što se prije dvije godine kandidirala zajedno sa još 
šest bolnica: riječkom, osječkom, virovitičkom, varaždinskom, 
vinkovačkom i karlovačkom. Do sada su u tome uspjeli samo Rijeka i 
Karlovac

krevetiča za bebe, posred
stvom U N IC EF-a . U z nov
čanu pomoć Županije na
bavljen je rashladni uređaj 
za sobe, koji je od ovog 
ljeta u upotrebi, kupljen je I 
C T G  aparat (kardiotoko- 
gram). Njime je sada mo
guće pratiti stanje djeteta 
tijekom poroda. Uplaćen je 
I stol za reanimaciju novo
rođenčeta.

-  Do sada stol za rean
imaciju nismo Imali a on je 
jedan od uvjeta koje treba 
Ispuniti kako bi šibensko 
rodilište bilo primljeno u 
sustav Bolnice prijatelji dje
ce. Trebam napomenuti da 
smo nabavili još jedan Inku
bator -  kaže prIm. dr. Miro 
Vukelja.

Međutim, uz nužne pre

zbog kojih ne može dojiti. 
Znanost je, još od 1970. 
godine ponovno počela da
vati p r^n o s t dojenju te je 
prihvatila važnost uspostav
ljanja veze između majke i 
djeteta odmah po rođenju, 
tzv. skin to skin (koža na 
kožu). U  šibenskom rodiliš
tu majkama je također 
omogućen taj neposredni 
prvi dodir sa svojim tek 
rođenim djetetom. I ne sa
mo to. Novost u šibenskom 
rodilištu je u mogućnosti da 
suprug bude prisutan po
rođaju ali tek ukoliko, nakon 
razgovora sa šefom Odjela, 
dobije potvrdu koja mu 
omogućava pristup rađa-, 
onici.

-  Početkom ljeta, točnije 
10. lipnja, bilježimo prvo 
prisustvovanje supruga ro
đenju djeteta -  ističe dr 
Miro Vukelja.

U šibenskom rodilištu, s 
nestrpljenjem očekuju 
UN ICEF-ovu komisiju koja 
bi trebala utvrditi je ii zado
voljen utvrđeni standard za
štite majke I novorođenče
ta. U  svakom slučaju, u 
proteklih godinu dana mno
go toga se promijenilo u 
šibenskom rodilištu ali i 
mnogo truda tek treba 
uložiti kako bi prvi zajed
nički dani majke i djeteta bili 
što ljepši.

S. GRUBIĆ

Mali obrazovni centar za prikazivanle edukacijskih filmova - dar 
UNICEF-a

ere apansam anguće je piMBf stanje cdMsSi (jjiikani poR»h

Novorođenčad je otišla svojim majkama...
inake u sobama, program 
rooming-lna uključuje i edu
kaciju zdravstvenog oso
blja. Oni se prije svega 
trebaju upoznati s prednos
tima majčinog mlijeka u 
odnosu na »umjetno« kao i 
o pravilima Ispravnog doje
nja. Stoga je proveden os- 
amnaestsatnl tečaj za me
dicinsko osoblje na poro- 
dlljno-ginekološkom I pedi
jatrijskom odjelu šibenske 
bolnice. Međutim, i porodilje 
za vrijeme svojeg petod
nevnog boravka u rodilištu 
moraju pogledati flmove ko
je je izradio U N IC E F , o 
prednostima majčinog mli
jeka i pravilnom dojenju te o 
njezi djeteta u prvim dani
ma p ^ r o đ e n ju . Za tu 
namjenu uređena je poseb
na prostorija a U N IC E F  je, 
osim potrebnih brošura i 
edukacijskih filmova, šiben
skom rodilištu nabavio tel
eviziju i videorekorder.

-  Znanost je dokazala 
da je 93 posto žena 
sposobno hraniti dijete svo
jim mlijekom. Majke koje 
smo ml anketirali, tu u ši
benskoj bolnici, prihvatile 
su, u gotovo istom postotku 
dojenje umjesto hranjenje s 
nekim od »umjetnih« mlije
ka -  kaže prim. dr. Vukelja.

Sukladno s Deset kora
ka prema uspješnom doje
nju koje je propisao 
U N IC E F, šibenska bolnica 
potpuno je odbacila pre
hranu novorođenčadi s 
»umjetnim« mlijekom. To 
me se prib j^a va  samo u 
iznimnim prilikama, kada je 
dijete prijevremeno rođeno, 
ako je rođeno s malom 
porođajnom težinom, ako 
gubi na težini te ako m ^ka 
uzima neku vrstu lijekova

.. kravaUćI su ostali prazni

Deset koraka prema 
uspješnom dpjenjK

Još 1974. godine Generalna ski^ština Svji 
zdravstvene organizacije donijela je m b o Iuciju kc 
ističe važnost dojenja, a 1981. đ o n p li  je i deklara 
kojom se nastojalo spriječiti promisanje sup ' 
majčinom mlijeku. U  suradnji s UNICEF-om , Šv 
zdravstvena organizacija 19i92. gdine pokreće j 
B O LN IC A  P R IJA TE L J D JE C E . Več godino dana 
nije UN ICEF-OV Ured za  Hrvatsku p o & g e ^  
promidžbom dojenja i đ ^  mogućnost bolnicam a ^  
ispunjavanjem nekih osnovrrih uvjeta postanigpM ii^: 
lanca Bolnica prijatelja djece. Naime, svaka ustarMfea ,  ̂
koja pruža usluge rocfiljama i brine za novorođOnčad 
treba: i ^

1. Imati pisana pr»rila  o dojenju dostupna cjelokup
nom zdravstvenom osoblju.

2. Poučiti zdravstveno osoblje vjeSenama potrebnim 
za primjenu tih pravila.

3. Obavijestiti sve trudnice o  prednostima ma^na 
mlijeka i o tome kako se dc^.

4. Pomoći majkama da počnu dppi već pola sata 
nakon djetetova rođenja.

5. Pokazati ms^kama kako se do# f kako će sačuvati- 
iziu&vanje mlijeka čak i  ako su o d v e d e  od tm js  
dojenčadi.

6. Ne derati đojenčacR nikakvu ’iK sm  i l j ^ ^ ,  
već samo m s ^ n o  m li^ o ,  osim ako to etije medipMkij 
opravdano.

7. Omogući« maptama i da budu zajedik} 24 »  
sata na dsm (»rooming in«).

8. Poticah rr^ k e  da d o ^  na djetetovo kaže«#.
9. Ne davati dude varafice c^ed k i ^  se d c ^  

10. P o tic^io sn iva n je s^t^za p o k to ru d o jp v^rt 
majke na n^h pri izlazu ez ro e f ij^  M b o k ^ .



ŠTO MOŽE CENTAR ZA SOCIJALNI RAD?

roj zanemarivane i 
zlostavljane djece o d . 

• , -njihovih roditelja na 
šibenskom je pod- 

Mik- u porastu. Prema po- 
icima šibenske ispostave 

'i mtra za socijalni rad, djelat- 
tenm ^ Centra, trenutačno, vode 

t igu o sedamdeset i troje 
m  dok su u istom razdo- 

^  ^|u prošle godine imali evi- 
jj^j^sntirano šezdesetoro djece 
* 7 ^  kojima je Centar skrbio, 
' ™ “ imjenjujuči mjere za  zaštitu 

obnih prava i interesa djece 
S.GRlSk>pisane Zakonom o braku i

■ rodičnim odnosima.
Međutim, broj zanemari

l e  djece sigurno je još i 
Naime, ukoliko se prim- 

navod stručnjaka koji se

HrenufaĆno Centar za soeijalRi rad brine o 
73 djece koji su zaborovijeni, zapostavljeni 
iii čak zlostavljani od svojih roditelja • 
Kaieo ih udomiti, a roditelje prizemljiti? • 
Zapostavljene djece na području Županije 
Je, vjerojcitno više, Jer se podaci temelje na 
prijavama Policijske uprave Šibenik • 
Prema neslužbenim Informacijama broj 
zanemarene ili zaborovijene djece, 
nerijetko zlostavljane od roditelja, doseže 
brojku oko tisuću

Snimci: Vilson PO UĆ

bave tom problematikom ka
ko u gradovima ima i do pet
naest puta više zanemarivane 
i zlostavljane djece negoli ih je 
evidentirano, onda se može 
kazati da na šibenskom pod
ručju, sukladno takvim pro
cjenama, ima oko tisuću 
djece koja su zanemarivana 
ili, čak, zlostavljana od svojih 
roditelja. U  protekloj godini 
jedan od najčešćih načina na 
osnovi koje je šibenski Centar 
za  socijalni rad došao u priliku 
utvrditi moguć slučaj zane
marivanja ili zlostavljanja ne
kog djeteta, bio je na osnovi 
prijava rodbine ili ukućana.

Podatke o zlostavljanju 
djece, ove godine. Centar za 
socijalni rad temelji na podaci
ma, odnosno prijavama koje 
pristižu u Policijsku upravu. S 
druge strane, jako je mali broj 
prijava dostavljenih iz škola i 
zdravstvenih ustanova o mo
gućem zanemarivanju nekog 
djeteta od svojih roditelja, dok 
prijave od strane susjeda nije 
ni bilo. U  Centru za socijalni 
rad kao razlog tomu ističu 
strah da se ne doživi neugod
nost i opće prihvaćen stav o 
nemiješanju u tuđe obiteljske 
prilike.

Najučestaliji oblik zane
marivanja djeteta je napuš
tanje djeteta odnosno kada 
ga roditelj ostavi na nekoliko 
dana prepuštenog samog se
bi. Koć  dvadesetak posto od 
ukupnog broja evidentiranih 
slučajeva zanemarivanja dje
ce radi se o tzv. uskraćivanju 
emocijalnog odnosa. Takav 
oblik zanemarivanja podrazu
mijeva fizičko obračunavanje 
roditelja pred djecom, te na
vođenje djece na skitnju.

Još jedan Dje^i tjedan je za 
ama. Premalo se odraslih u šibe- 
iku uopće sjetilo tog tjedna a još je 
tanje bilo onih koji su pokušali nešto 
I učiniti za djecu. Osnovna škola 

'-̂ etra Krešimira IV. jedan jeod izuze- 
9ka koji stoga valja zabilježiti. Po 
'noj »zdrav duh u zdravu tijelu« oni 
|u uoči tjedna i u samom tjednu 

. 'irgantzirali za djecu športska natje-

^ ^  jesenskom krosu sudjelovao 
*1 v̂eliki broj učenika starijih razreda. 

|o riječima profesora tjelesne^
' pgojaBudimiraStojičevića učenici

trčali na 800 i 1000 metara i 
r  pstigli odlične rezultate. Od mlađih 

Čenika u trci na 800 metara najbolji 
bio Ante Đulat koji je tu dionicu 
itrčao za 2 minute i 52 se- 

inde. Još bolji rezultt postigao je u 
iS .  ^egoriji starijih učenika Tomislav 

{učenović koji je tisuću metara 
* retrčao za 3 minute i 12 sekundi.

-To su tako dobri rezultati, kaže 
^ rofesor Stojičević, da na proljeće 

laniramo puno više utenika uključiti 
jatletska natjecanja, kako bi utrčan- 
istigti barem do prvenstva Dalmac- 
|ako ne i do prvenstva države.

Sve športske aktivnosti odr- 
p/aju se u okviru športskog kluba

»Krešimir« osnovanog prije dvije go
dine, ako ne prvog, onda sigurno 
jednog od prvih školskih športskih 
klubova u Šibeniku. U okviru »Kreš
imira« djeluju rukometaši koje vodi 
Leo Ernjak odnosno Irena Škugor, a 
od ove će godine i košarkaši. Ipak, 
najuspješniji su do sada bili nogo
metaši pod trenerskim vodstvom Bu- 
dimfra StojičevIća. Oni praktično 
nisu imali poraza kaže Stojičević, a 
što se tiče ovogodišnjih natjecanja 
ona su već započela prošle subote, 
prigodno uz Dječji tj^an. U malo- 
nogometnom turniru koji će trajati 
šesttjedana sudjelovat će svi razredi 
sa svojim ekipama da bi se izlučili 
najbolji. Kad se potvrde najbolje 
mom^di, odigrat će se prvenstvo 
škole a odredit će se i najbolji igrači 
koji će ući u reprezentaciju škole. S 
njima će se posebno trenirati i 
pripremati za prvenstvo Hrvatske na 
razini osnovnih škola.

Inače, uoči početka natjecanja 
učenici su uredili otvorena školska 
igrališta.

Protekle subote bilo je veselo ne 
samo na igralištu već i u gledalištu 
gdje su se valjda okupili svi učenici 
koji se nisu natjecali. I to ne samo 
muški nego i ženski. Neki se nisu

zadovoljili samo gledanjem nego su 
na pomoćnom, u stvari košarkaškom 
terenu organizirali nogometni susret 
mješovitih muško-ženskih momčadi.

Bila je to prava dje^a športska

fešta. A moglo bi tako biti i češće - 
kažu Agata, Milena. Andr^, Ante, 
Krešimir i Marko koje smo usput sreli 
i pitali za mišljenje.

J.P.

obavljanje nekih krivičnih dje
la pa čak i prostituciju. S l u ^ -  

jevi kada je dijete neuhran
jeno, prijavo, kada ga roditelji 
ne vode liječniku ukoliko je 
bolesno ili, pak, na obvezno 
cijepljenje spadaju u blaži 
oblik zanemarivanja. Takvih 
slučajeva šibenski Centar za 
socijalni rad bilježi u 18 posto 
od ukupnog broja slučajeva 
zanemarivanja djece. Kad je 
riječ 0 takvim blažim oblicima 
zapuštanja djeteta, djelatnici 
Centra se koriste najblažom 
mjerom koju propisuje Zakon 
0 braku i porodičnim odnosi
ma, a ta je upozorenje, na
jčešće iz r^ e n o  usmeno, koje 
djelatnik Centra izriče roditelju 
ukazujući na nedostatke u 
odgoju djeteta. Kako sazna
jemo, takva upozorenja se 
izriču gotovo svakodnevno. 
Nešto jači utjecaj na ponaš
anje roidKelja djelatnici šiben
skog Centra trenutačno pro
vode nad roditeljima trideset 
šestoro djece određivanjem 
nadzora nad izvršenjem ro
diteljskog prava. Tu  treba is
taknuti i činjenicu da je broj 
slučajeva izricanja stalnog 
nadzora bio u istom razdoblju 
prošle godine upola manji.

Oduzimanje prava na 
odgoj

Oduzimanje prava na od
goj i čuvanje djeteta te 
njegovo povjeravanje drugoj 
osobi ili ustanovi tijekom ove 
godine šibenski Centar za 
socijalni rad morao je primi

jeniti u osamnaest slučajeva 
što je više nego prošle god
ine. Jedino je broj slučajeva u 
kojima je Centar morao uputiti 
sudu prijedlog da se roditelji 
liše roditeljskog prava upola 
manji nego u istom razdoblju 
prošle godine. Srećom, kako 
ističu u Centru, ove godine 
nije zabilježen niti jedan slučaj 
zlostavljanja djeteta za razliku 
od prošle godine kada su utv
rđena tri slučaja zlostavljanja 
djece.

Oduzimanje prava rodite
lju na odgoj I čuvanje djeteta 
povlači za  sobom i povjera
vanje djeteta nekoj drugoj 
osobi ili ustanovi. Najčešće se 
djeca u takvim slučajevima 
povjeravaju na čuvanje i 
odgoj obiteljima koja su u 
bližim rodbinskim vezama s 
tom djecom. Od sedamdeset 
i troje djece o kojima skrbi 
šibenski Centar za socijalni 
rad njih sedamnaestoro je 
smješteno u hraniteljsku rod
binsku obitelj dok je ojih 
četmaestero smješteno u ne
ki od dječjih domova u Hrvat
skoj, a najčešće u onaj u 
Selcima. U šibenskom Centru 
za  socijalni rad ističu kako u 
pronalaženju hraniteljske obi
telji imaju priličnih problema u 
slučajevima kada se dijete ne 
može smjestiti kod ra bine. 
Naime, do sada nisu imali niti 
jedan slučaj da su uspjeli pro
naći neku obitelj koja je bila 
spremna zbrinuti takvo dijete 
iako bi takva obitelj imala pra
vo i na novčanu naknadu.

S. G R U B IĆ

OPASNE IGRE
Razumljivo Jo da djočjl nostoilucl Idu daMoo, ali što ]• 
prodalokD, lako nijo visoko, provlio Jo I k tomu opasno. 
Razmišlja 11 ovaj mališan o mogućim poslJodIcanKi 
ukoliko mu nogo kllzno7 Sigurno no, Jor da razmišlja no 
bi »vlslov-nad oštrim iolJoznTm rubom j ,k.



MARKO MENĐUŠK, PRCDSJCDNIK ŠIBENSKOG OGRANKA MATICE HRVATSKE

NEMAMO NOVCA, A
NEMAMO NI EAZUMUEVANM
Arheolog I kustos šibenskog muzeja Marko 

Menđušić na čelu Ogranka Matice hrvatske u 
Šibeniku več je više od dvije godine. Na kraju 
svoga mandata, jer će uskoro biti održana 
Izborna skupština Ogranka, nema baš puno 
razloga da bude zadovoljan. Posljednju godinu 
dana ostvareno je tek nekoliko projekata I to 
uglavnom u suradnji s drugim ograncima III 
kulturnim ustanovama. Nisu uspjeli ni pokrenuti 
najavljenu Šibensku reviju, časopis za društve
na I kulturna pitanja, a do danas je ostalo 
neriješeno I pitanje Matičinih prostorija I čitaon
ice.

• Djelatnost šibenskog Ogranka MH u 
posljednje vrijeme stagnira. Zbog čega je 
manje Izložaba, tribina, predavanja, promo
cija ...

-  Vjerojatno se svi odgovori mogu svesti na 
jedan -  kroničan nedostatak novca. Ml praktično 
nemamo stalnog Izvora financiranja. Mislili smo 
da se možemo osloniti na Grad I Županiju, no 
to je zakazalo, posebice što se tiče Grada. 
Prema našem Štatutu ml bismo se trebali finan
cirati prvenstveno Iz gradskog proračuna. 
Županija nam je Izlazila u susret, no ta su 
sredstva za ozbiljan rad, odnosno Izdavačku 
djelatnost bila nedostatna. Unatoč tomu ja ne 
bih rekao da Matica nije radila I da se Matičin 
rad u ovom gradu nije osjetio. Bilo je predavan
ja, uglavnom prigodnih III kada bismo uspjeli 
»uloviti« neku osobu koja boravi u našem gradu 
a Ima što reći. Pri tomu da ne traži dnevnicu III 
plaćanje putnih troškova, te smještaja. Za sve 
ono što smo napravili možemo zahvaliti spon
zorima koji su bili spremni pomoći nam. S druge 
strane, lako Matica Ima preko 200 članova, od 
čega 150 radnika, teško ih je animirati i skupiti. 
Oni se pojave kada se dogodi neko predavanje. 
Izložba ... Ja jednostavno ne mogu sjediti na 
telefonu I ljude zvati, moliti, tako da se dogodi 
da predsjednik piše I plakate, traži sponzore, 
lijepi plakate. Nakon nekog vremena čovjek se 
umori od takvog rada.

■ Što Je s vašom Izdavačkom djelat
nošću?

-  Za dvije I pol godine, koliko traje mandat

ovog predsjedništva, mi smo tiskali knjigu poez
ije Drage Mrčele, zajedno s Gradskom 
knjižnicom Jurja Šlžgoriča Izdali smo zbirku 
pjesama Slavice Vlahov, s primoštenskim OMH 
knjižicu Slavka Babačića, a prije dva mjeseca 
Izdali smo i knjigu poezije Gojka Pollgubića,
čovjeka Iz ovog kraja koji živi u Zagrebu, a 
uskoro ćemo tu knjigu promovirati u Šibeniku.
Naše je zadnje izdanje knjiga DUH, UM i ZOV 
Dalmacije Krešimira Čvrljka. Riječ je o pravoj 
znanstvenoj knjizi koja govori o ljudima, znan
stvenicima koji su kroz prošla stoljeća boravili Ili 
su bili rodom Iz ovog kraja. Tu smo knjigu Izdali 
zajedno sa skradinskim OMH i promocija je već 
održana u Skradinu, jer je autor Skradinjanin, a 
uskoro bi trebala biti i u Šibeniku.

'  Prije dvije godine puno se govorilo o 
Šibenskoj reviji, časopisu za društvena i 
kulturna pitanja koji ste vi namjeravali pokre
nuti. Časopis Još uvijek nije ugledao svjet
lost dana. Je  II se odustalo od tog projekta?

-  To je, zapravo, najbolnije pitanje za nas 
već duže vrijeme. Nismo odustali, naravno, ali 
časopis nije Izišao upravo zbog nedostatka 
novca. Jednostavno, nemamo novca, a u 
našem gradu nemamo ni razumijevanja, mada 
svi kažu kako bi bilo lijepo imati nešto. Materijale 
imamo za cijeli časopis i nismo odustali. Imamo 
I uredništvo časopisa, a urednik je vaš kolega 
Stanko Ferić. On se angažirao, zauzeo oko 
svega, ali zbog svojih obveza, rada na svojoj 
knjizi, stalnih novinarskih putovanja, dobrim di
jelom i zbog Oluje prošle godine malo se zast
ale. Ipak, naglašavam da nismo odustali. Doista 
je šteta da Šibenik nema svoj časopis pored, na 
primjer, splitskih Obzorja, zadarske Smotre, pa 
čak Sinj I Vis Imaju svoje časopise. Siguran sam 
kada bismo smogli novca za prvi broj da bi on 
dobrim dijelom financirao I drugi.

• Kada Je riječ o izdavaštvu u mnogim 
OMH, čini se, imaju niska kriterije. Svašta se 
izdaje i tiska. To  Je u Jadnom Intervjuu potvr
dio i Josip Bratulić, sadašnji predsjednik 
MH.

-  U vrijeme kada je osnovana MH prije više od 
150 godina, u nekim počecima njena djelovanja

naglasak je bio na Izdavaštvu kako bi se promicala 
ljubav prema domovini, jeziku, hrvatskoj kulturi i 
povijesti. Tu je ulogu Matica časno odigrala. Danas 
se, osobito nakon demokratskih promjena, uloga 
MH znatno Izmijenila. Naš Ogranak, unatoč malim 
sredstvima, nastoji njegovati Izdavaštvo, pa makar 
to bila neka knjižica poezije po nečijim kriterijima I 
loša knjiga. DrŠmo da je nekšia dobro napraviti i to. 
Na koncu pomogne se autoru koji če možda tiskati 
drugu, bolju I kvalitetniju knjigu.

• Kakva Je uloga i mjesto OMH u kulturnom 
životu Šibenika. Kolikoje, po Vašem mišljenju, 
ovaj Ogranak uspio poboljšati kulturnu sliku 
grada, da tako kažem?

M- Menđušić

-  Recimo za usporedbu kako su primoštenski i 
skradinski ogranci, koji djeluju tek nekollkogodina, 
nositelji i organizatori gotovo svih kulturnih, pa čak 
I prosvjetnih događaja u tim mjestima. Mi u 
Šibeniku, pored Gradske knjižnice koja u zadnje 
vrijeme izuzetno uspješno djeluje kao izdavač, 
pored muzeja I galerije, očigledno ne možemo ni 
dobiti više sredstava, pa se tako ne možemo ni 
upustiti u ozbiljniji rad. No, kada bismo uspjeli Izdati 
časopis, čini mi se da bi več time bilo opravdano 
postojanje šibenskog ogranka.

• Šibenski OMH i dalje Je smješten u 
Krešimirovu domu, u prostoriji velikoj svega 15 
metara kvadratnih, a čini se da do daljnjeg 
nema ništa ni od čitaonica.

upućen dopis u vezi s tim. Inače, ja sam vsćtražio 
neke prostore koji su tijekom rata zjapili prazni I u 
kojima bi se moglo održavati sve ono o čemu sam 
govorio, a vjerujem da bi I grad od toga imao koristi

« Vaš mandat Je pri kraju. Hočata II s« 
ponovo kandidirati?

-  Moj legalni, onaj dvogodišnji mandat vei je 
Istekao. Predsjedništvo je još u proljeće zaključio 
da Izbornu skupštinu odgodimo za jeseniona te 
uskoro biti održana. Moram reći da jeovoćasna,ai 
nezahvalna dužnost. To  vjerojatno može potvrdili 
moj prethodnik, a budući predsjednik Ogranka to 
če tek vidjeti.

• I na kraju Jedno pitanje koje nema veze s 
OMH, ali ima veze s Vama. Nabacali ste se za
mjesto ravnatelja šjbenskog muzeta, nop^r- 
.........................................................a.Zuišku grada dobio Je Gojko Lambaša. Županijska 
skupština taj prijedlog nije prihvatila, s 
obrazloženjem da Je zakonski rok nâ ećaja 
istekao i da mora biti ponovljen.

-  Da Imamo odgovarajući prostor, vjerujem da 
bi se I rad Matice više I drugačije osjetio u gradu. 
Matica bi, a to je praksa u drugim gradovima. Imala 
svoju malu knjižnicu i čitaonicu, gdje bi članovi 
svakodnevno mt^li dolaziti. Na zidovima bi mogla 
biti postavljena izložba slika, prije svega naših 
članova. Tu bi se mogle održdvati I književne večeri 
Itd. Čini se da mi jedini u Krešimirovu domu ne 
plaćamo. Zato često ne možemo ništa ni planirati, 
jer prednost Imaju oni koji plaćaju. S druge strane 
zahvaljujući tome što ja radim u muzeju, mnoga 
događanja mogli smo tu održati. Prije dva mjeseca 
iz Središnjice Matice u Zagrebu dobili smo dopis da 
opišemo I, zapravo, ukažemo na sve probleme koje 
Imamo. U nedavnom susretu predsj^nlk gospodin 
Bratulić mi je rekao kako će ovih dana gradu biti

-  Mislim da se tom odlukom dogodila jedra 
pozitivna stvar u ovom gradu. Osnivač muzeja ji 
Županija I prema zakonu, a i Statutu muzeja, onaje 
dužna I financijski skrbiti o novcu. Ovdje se dogodio 
jedan Interni sporazum Između Grada I Županqe po 
kojem Grad financira neke muzejske djelatnost le 
zbog tc^a Ima pravo predlagati muzejskog 
ravnatelja. Međutim, kada je to napisano u Statuti 
iz T  rgovačkog suda su tražili da to Izbacimo jer je pi 
zakonu osnivač dužan skrbiti o ustanovi koju 
osniva. Ovdje se događa da je Grad sve uzeo u 
svoje ruke o čemu sam ja i upozorio određene Juda 
u Županiji. S druge strane I zakonski rok na^ja 
Istekao je prije tri m je s ^ . Zakon je bio Izigran lovo 
je bilo jedino pravo rješenje. Ja se nisam imao 
namjeru javiti na natječaj za ravnatelja ali ra 
nagovor određenih ljudi za koje sam računao dade 
Iza mene stati i da ču Imati njihovu podrškudaosam 
molbu Ali, dogodilo se drugačije.

M.L0NĆM 
(Snimio: V.POUĆj

PRIPREMNI RADOVI ZA DEM ONTAZU KUPOLE ŠIBENSKE KATEDRALE PRIVODE SE KRAJU

DEMONTAZA KUPOLE
IDUĆEG TJEDNA?

Skela u unuinšnfose katedrale postavljene je od prezbUerlje do vrha 
kufiole

Idućeg bi tjedna mogla po
četi demontaža kupole šiben
ske katedrale ukoliko svi pri
premni radovi, koji moraju biti 
obavljeni prema porjektnoj do
kumentaciji do tada budu za
vršeni. Zaključak je to Savjeta 
za obnovu katedrale kpji se u 
četvrtak sastao u Šibeniku. Do
govoreno je također I da se 
uvaže primjedbe bračkih kle
sara kcijl su protekle^ tjedna 
obišli kupolu I postavljene ske
le, te zatražili još dodatne učvrš
ćenja.

-  U skladu s projektom van
jska je skela več ojačana, te 
podignuta gotovo do vrha ku
pole. Prema obavljenim pro
računima dodatna podupiranja I 
ojačavanja nisu potrebna. No, 
napravit ćemo i dopunska 
učvršćenja koja traže klesari, 
jer kako je to rekao prof. Ra
dovan Ivančević od viška glava 
ne boli -  rekao je predsjednik 
Savjeta Mlljenko Domljan.

Ističući kako su pripremni 
radovi kvalitetno obavljeni što je 
Iznimno važno jer o tomu ovisi 
i smanjenje rizika mogućih oš
tećenja prilikom demontaže 
same kupole, Mlljenko Domljan 
je kazao i kako će sama 
demontaža relativno kratko tra
jati. Najveća nepoznanica je 
način na koji je uglavljen završni

Hoće II Idućeg tjedna početi demontaža kupole?

kamen-akroterij. Između akro- 
terija i rebra kupole nalazi se 
kameni klin, čiji oblik još nije 
poznat, a koji klesari prvo mora
ju izvaditi. Potom če akroterij 
biti podignut hidrauličkim presa
ma, nakon čega će uslijediti 
parcijalna demontaža kupole, 
zamjena oštećenih segmenata 
novim, te kontrola kvalitete ka
mena. Na kraju će biti obavljeno 
fugiranje I to materijalima koji 
n ^  narušavati Izgled same 
kupole.

Troškovi sanacije ratne

štete na kupoli procijenjeni su 
na milijun i 800 tisuća kuna, a 
do sada je tek Biskupija šiben
ska uplatila oko 700 tisuća 
kuna. Državna uprava za zaš
titu kulturne i prirodne baštine 
osigurat će još 350 tisuća, a 
novac koji nedostaje bit će 
zatražen od Inistarstva obnvoe 
budući da je svojedobno dr. 
Jure Radić obećao kako će to 
ministarstvo u cijelosti snositi 
troškove obnove kupole šiberv 
ske katedrale. Došlo je vr^m e 
da ga pod^etimo na dano

obećanje, rekao je Mlljenko 
Domijan, dodajući kako je i 
kulturna baština ratni stradaln
ik, te je često bila na meli ne
prijateljskih topo'va po^nako 
kao i stambeni objekti.

Izvođač radova na sanacf 
kupole je pazinska tvrtka »Ka
men«, a kooperanti šibenska 
»Izgradnja« i brački kamenokie- 
sari. Radovi su poček koncem 
kolovoza, a prema ugovora 
trebali bi bib gotovi do ftap 
fl«* ™  M. LONČAR

(Snimio: V. POUĆ)
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ŠIBENSKA ŽUPANIJA MEĐU PRVIH PET ŽUPANIJA S NAJVEĆIM  BROJEM BOLOVANJA
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I ako u posljednja tri mjese
ca Šibenska ispostava Za
voda za zdravstveno osigu
ranje bilježi blagi pad sto

pe bolovanja, ona je, ipak. 
i dalje iznad zakonom dopuš
tene granice od tri i pol posto 
za svaki liječnički tim. Stoga 
se Županija Šibenska nalazi 
trenutačno na Četvrtom mjes
tu, među onim Županijama 
koje imaju najveću stopu bo
lovanja.

Sankcije zbog prekorače
nja gornje dozvoljene granice 
broja bolovanja snosi svaka 
ambulanta, odnosno liječnički 
tim kod kojeg se utvrdi takvo 
prekoračenje. Zavod za 
zdravstveno osiguranje ima 
zakonsko pravo oduzeti pet 
posto od novčanog iznosa 
koji mjesečno Zavod dostav
lja ambulanti za plaće osoblju 
i za troškove liječenja pacije
nata. Međutim, na taj su način 
neke ambulante osuđene na 
stalno sankcioniranje. Naime, 
još uvijek se ambulante, od
nosno liječnički timovi biraju, 
ne prema stanovanju, kako to 
zakon i pre<^da, već prema 
radnom mjestu pacijenta. 
Zbog toga ambulante u koje 
uglavnom dolaze, primjerice, 
radnici TLM -a , Autotransporta 
ili Revije Imaju uvijek stopu 
bolovanja veću od dozvolje
ne. jer zbog specifičnosti po
sla ta poduzeća, za razliku od 
ostalih, imaju znatan broj in
valida rada. S  druge strane, li
ječnički timovi koji na svojem 
popisu imaju pacijente u tzv.

TKO ĆE PREKINII]] BOlOVANJE?
m ] » >  
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odobrenih bolovanja na osno
vi psihijatrijskih nalaza jesu 
bolesti vezane uz sustav or
gana za kretanje. Poseban 
problem predstavljaju i oni 
slučajevi kada radnik odlas
kom na bolovanje pokušava 
riješiti svoj socijalni status. 
Riječ je o radnicima koji su 
z a ^ s le n i u poduzeću u ko
jem mu prijeti opasr>ost da 
bude proglašen viškom.

U  Zavodu za zdravstver>o 
osiguranje naglašavaju kako

je. ipek, kod donošenia odki- 
ke o prekidu bolovania p o - 
trebTK> sagledati sve okolnos
ti U  svakom slučaju N^ečnac 
opće medtcirM nije dužan 
obevezrto pnhvattti ^ep o ru ku  
speci|tiista već on svnostal- 
n o  odlučuje o upu6vaniu pa
cijenta na bolovanje iS na spe- 
ctjakstičkj p r e g M  Problem  js 
u tomu što se Sječmot na tak
vo što teško ocAučuju

trećoj životnoj dobi, nemaju 
problema s prekoračenjem  
dozvoljene stope bolovanja. 
Kontrolori šibenske ispostave 
Zavoda za zdravstveno osigu
ranje svakodnevno obilaze 
ambulante i pregledavaju 
zdravstvene kartone pacije
nata. Ukoliko posumnjaju 
u opravdanost bolovanja po
zivaju na kontrolni pregled na 
kojem se pregledava i prilože
na medicinska dokumentaci

ja. Ukoliko se procijeni da su 
sumnje u opravdanost bolo
vanja opravdarie pacijent se 
upućuje na pregled koji 
u Splitu obavlja posebna liječ
nička komisija, nakon čega se 
bolovanje ili nastavlja ili preki
da.

Kako saznajemo u šiben
skom Zavodu za zdravstveno 
osiguranje najčešći razlog 
z tK ^  kojeg se odobrava bolo
vanje je na osnovi psihijatrij

skih dijagnoza. Ujedno je 
kontrolorima najteže utvrditi 
opravdanost bolovanja koje 
se izriče upravo na osnovi 
takve dijagfK>ze.

—  U svojoj dosadašnjoj 
praksi sanrK> sam naišla r\a je
dan primjer prekida bolovanja 
koje je psihijatar preporučio 
—  kaže doktorica Maja Ofner, 
kontrolor u Šibenskoj isposta
vi Zavoda za zdravstveno osi
guranje. Uz bok s brojem

u  PRIMOStENU o d  24. D O  26. LISTOPADA

SUSRET HRVATSKIH

M N I KRUHA U m U  NA VIDICIMA

Kad se male 
ruke slože

Sto sve smiju i koKko umiju male 
spretne dječje ruke pokazali su i doka
zali učenici osr>ovne Škole na Vidicima. 
U Tjednu kruha koji su mališani u svojoj 
školi dostojanstveno obilježili, naš foto
reporter snimio je sve ono što su tog da
na mali »pekari« prezentirali te pokuaN 
svoje umijeće i dužno štovanje toj na
mirnici. Uz razno-razTM oblike pogača, 
peciva, sve vrste tijesta izloženi su bili 
i krusi (bijeli, crni.. . ) .  Učenici rta Vidici
ma ukrasili su i svoj izložbeni prostor 
cvijećem, a oni koji nisu mogli »kušati« 
tijesto zasladili su se voćem. 8.B.

(SnMo: V. POUĆ)

U organizaciji Hrvatske ob- 
rtrtičke komore I županijske ko
ndore Šibenik u Primoštenu će 
se od 24. do 26. Kstopeda od
ržati 9. susret hrvatskih ugosti
telja i turističkih djelatnita čla
nova HO K-a Tijekom trt dane 
oko 500 sudionika ovog Susre
ta raspravljat će o statusu pri
vatni) ugostitelja i turističkih 
djelatrvka, a uz pomoć pred
stavnika iz Ministarstva flnartci- 
ja. te Mirastarstva prosvjete 
i športa o poreznom sustavu tj.

UGOSTITEUA
novom porezu ne dodanu vri
jednost. te o reformi u obrazov
nom sustarij vezanof za ob
rtničke škole, koft škotuju ka
dar potreban ugoitrte^ihei 
U okviru SusreU organgsat će 
se gastronomska gtažbe. te cz- 
ložbe vina uz dodjelu nagrada 
nejboipme.

KLUB ŠIBENSKE MLADEŽI BALDEKIN 2

ZASLUŽUJU LI MLADI
PROSTOR U OVOM 0  PLOČNIKU KOJ

GRADU? SE nikad NE
RASTAJE S MOREM

Prije točno četiri godine sa
da već bivša mjesna zajednica 
Baldekin 2 dala je na korištenje 
bez naknade trošne i nesrede- 
rse prostorije klubu mladih, koje 
su oni poslije uredili i prilagodili 
svojem boravku, te su u tim 
prostorima organizirali i poku
šali sami sebi naći kakvu-takvu 
zabavu. Kada su tek počeli dje
lovati nitko nikada nije imao pri
mjedbe na njihova sakupljanja, 
ali u posljednje vrijeme neki 
stanari i prijete, pa mladi strepe 
od mogućnosti oduzimanja te 
prostorije. Predsjednik kluba 
Lordan Miletić naglašava kako 
su oni neprofitabilna organizaci
ja koja samo želi ponuditi neke 
sadržaje za mlade jer smatraju 
da je njih premalo ili ih uopće 
nema u našem gradu. Kako ka
že Miletić sve svoje vrijeme oni 
provode u svom malom klubu 
u kojem organiziraju koncerte 
šibenskih alternativnih grupa od 
kojih nema gotovo nikakve za
rade. a ako i bude nešto onda 
daju u dobrotvorne svrhe, pri
mjerice u Centar za liječenje od 
ovisnosti od droga sestre Ber- 
nardice. koja je njihov mali klub 
podržala te zahvalila na skrom
noj novčanoj pomoći. »Mladi

■ f
ovog kluba ne žele ići u kafiće 
i disko-klubove jer tamo nema
ju što vidjeti niti naučiti. Može li 
se narkomanija spriječiti zatva
ranjem kluba I ostalih mjesta za 
zabavu? Osobno sam protiv 
takvih zabava iako postoje neke 
neutemeljene glasine da se 
i u našim prostorijama uživa 
droga. Odgovorno tvrdim da se 
u r ^ e m  klubu radi korektno 
i pošteno i takve glasine nisu is
tinite.«

Jedina želja tih mladih ljudi 
jest da im se dozvoli nastavak 
rada u tim prostorijama koje se 
nalaze u Ulici Matije Gupca br. 
48. kako od strane stanara tako 
i onih ljudi koji su im prije četiri 
godine ustupili prostor bivše 
mjesne zajednice. »Za posebne 
prijave, odnosno za održavanje 
večih javnih koncerata obraćat 
ćemo s^ i dalje, kao uostalom 
I dosad MUP-u«, kaže Lordan 
Miletić. U protivnom i mladi 
ovog kluba bit će prepušteni 
mnogobrojnim kafićima i dlska- 
čima u gradu. 8.B.

7

Stari pločnik od oblutka 
u Betini. Takvi se pločnici 
još uvijek mogu pronaći 
u nekim dalmatinskim nase
ljima. ali ih začudo još uvijek 
ima najviše na otocima dok 
su mnoga naša obalna 
mjesta, osobito gradovi, do 
danas izbrisali iz memorije 
svoje kalete, popločane ob- 
lutkom ponajviše kroz 16. 
i 19. stoljeće.

Žalo ili oblutak su ka
menčići u tisućama zaoblje
nih formi modelirani u igra
ma morskih valova, u mije
nama oseka i plima, da bi 
Još topli od sunca I s mirisi
ma algi, bili probrani na 
šljunčanim plažama, vrijed

nim rukama preneseni i ug
rađivani u pločnike bezbroj
nih uličica i kuća. I tako kroz 
stoljeća, a danas su tek rije
dak spomen na pomno ure
đivanje naselja naših starih. 
U Betini su nažalost preos
tali još samo tragovi malih 
površina poploćenja, iskrza
ne staze hodočašća naših 
baka i djedova, sve bijede 
uspomene djetinjstva. A  ^ni
jedan pločnik nema takvu 
snažnu vezu s podnebljem. 
Jer osim starosti i čarobne 
ljepote oblikovanja to sitno 
kamenje još nosi sol u svo
jim uskim porama kao da ni
kad i nije prestalo biti u do
diru s morem. Ivo Š P R U A N



SLIKOM I RIJEČJU
KRATKI ZAPIS SA ŠIBENSKE TRŽNICE

ZIMNICA BOGATA I
RAZNOVRSNA
Z

a zim u se treba 
spremiti, pa pored 
drva, ložulja, plina, to
ple odjeće da nas zim a ne 

bi iznenadila treba misliti i o 
ishrani. Stoga malo-pom alo 
u ove prohladne rane Jesen
ske dane Šibenčani se 
spremaju za  duge, hladne 
zim ske dane kupujući sve

KAKO IZNUDITI RODITEUSKU KUNU (ILI UUBAV)?

Želim jedan 
bombončlć 
čokoladni

Udvoje je ljepše zar ne? 
Čokoladni bombončići i 
čokoladne kugle, te 
male Igre ispunit će naše 

dječje albumčiče. No, kako 
doći do slasnog užitka kad u 
džepovima našim nema hi 
jedne jedine kune?! Preostaje 
nam samo da radoznalo gleda
mo, a možda nam se, tko zna, 
i posreći, pa da roditelji vrlo 
skoro dobiju ili na lotu ili ne
kakav višak. Tada ćemo i mi 
koju kuniću potrošiti za naš 
automatski užitak. Skromni 
smo mi dečki i nismo skupi, ali 
ml smo djeca, a djeca imaju 
svoje potrebe.

S.B.

M A R IJA  I FILIPAukace za pravljenje vina 
I ove godine nije trebalo 
'  dodavati vodu, jer priroda 

se za to pobrinula, ali trebalo je

dodati veće količine šećera. Os- 
amdesetšestogodišnju Mariju i 
šezdesetpetogodišnju Filipu to 
previše ne zanima. Njih muči isti 
problem: kako preživjeti od so
cijalne pomoći ili niske mirovine. 
Njihovi potomci su napustili kra
jeve podno Svilaje, a riječ je o 
Čavoglavama, i teško da će 
tamo ikada vratiti. One, preb
irući po prošlosti, grožđu i sudu, 
spremno čekaju kraj svojeg 
ovozemaljskog života.

K.R.

IZLOŽBA PTICA

nadicija 
duga 15 godina

ono što nam zimi snagu 
daje, počevši od krumpira, 
zelenog kupusa, paprika, 
kiselog kupusa, cikle, pa do 
mesnatih svinjskih polovica 
kako bi nam zim nica bila što 
bolja. Šibenska tržnica i ove 
oodine nudi bogat asorti

man zimskih namirnica po 
vrlo povoljnim  cijenam a. 
Ta k o  k il^ ra m  kiselog ku
pusa stoji 4 kune, kilogram 
zelenog kupusa svega 3 
kune,, kilogram krumpira 2 
kune, kilogram paprika u 
prosjeku 6 kuna. Za  razliku

od prošlogodišnjih godina 
ove godine na šibenskoj se 
tržnici prodaju i namirnice iz 
donedavno okupiranog sk- 
radinskog i drniškog kraja 
koje su oduvijek bile dobre 
i kvalitetne. Svi će se složiti 
s činjenicom i kupci i pro
davači, da je ovogodišnja 
ponuda zimnica najbolja, 
najbogatija i najjeftinija. Ši
benčani, požurite!

KURČI

CIJENE UMJERENE
I ove godine šibenska grad

ska tržnica prebogata je zim
skim namirnicama. Naši će sug
rađani i ovogodišnju zimu moći 
lakše »prebroditic uz dobru i 
zdravu zimnicu kakva im se 
upravo nudi na popuiamom ši
benskom pazaru na kojem ^  
zaista uz zimnicu može kupiti 
sve što zažeiite. O  tome koiiko 
nudi šibenska tržnica i po kojim 
cijenama, koliko su zadovoijni 
ponudom Šibenčani, saznali 
smo upravo od njih samih.

Stanko Silov, (31), polica
jac: Zimnica je ove godine preb
ogata. Svatko može pronaći sve 
ono što mu je potrebno. Cijene 
su u »granicama normaier. S 
obzirom na to da i ja kupujem 
namirnice na tržnici, nemam 
nikakvih primjedaba niti na uslu
gu, niti na kvalitetu proizvoda. 
Ove godine šibenska je tržnica 
za raziiku od prošiogodišnjih 
jedna od najkvalitetnijih u Dai- 
maciji.

AnteAleksić (38), trgovac: 
Čini mi se da je ove godine 
šibenska tržnica najbogatija. Na 
zimnicu nemam gotovo nikakvih 
primjedaba jer je stigia na vri
jeme, ima je u dovoijnim koiići- 
nama, a što je najhitnije svježa 
je i zdrava. Cijene bi možda 
mogle biti malo niže stoga što 
se vrlo dobro zna da ijudi naše 
županije jedva spajaju kraj s 
krajem. Hrana bi nam bartreba- 
ia biti jeftina, zar ne?

Zvonim ir Tedling (64), 
umirovljenik: Premda ne koris
tim zimnicu, ali zato kupujem na 
našoj tržnici, pa mogu reći da je 
ovogodišnja ponuda zadovol
javajuća. Pretpostavljam da je 
ovogodišnja zimnica kvaiitetna 
jer pozitivne komentare čujem 
od Ijudi koji je kupuju. Biio bi 
zaista dobro kada bi svake go
dine naša tržnica nudila bogato, 
svježe, jeftino, a što je 
najvažnije, i domaće. Mislim da 
su hrvatski proizvodi puno bolji 
od inozemnih. Treba inzistirati 
na domaćoj ponudi jer bez

domaćih proizvoda nema ni 
zdravoga života.

Anica Stijelja (36), 
domaćica: Ako imate zahtjevnu 
djecu kao ja, onda je najboije 
nartiirnice kupovati na našoj 
tižnici. Upravo sada sam kupila 
keeli kupus iz skradinskog zal
eđa što dosad za vrijeme oku
pacije nisam mogla. Cijene su 
potraljne te smatram da svatko 
itiože kupiti ono što poželi. Zim
nica je kao i svake godine jed

n a ko  d o b re  kvalitete, no čini mi 
se  d a  je  ove  godine raznovrsnija 
p o n u d a , š to  je  uostalom i 
lo g ičn o  je r  sada na našu tržnicu 
p r is tižu  i nam irnice iz skradin
sk o g  i d rn iškog zaleđa k r ^  su 
o d u v ije k  b ile  dobre kvalitete. 
Je d n o m  riječju , šibenska tržnica 
p ru ža  sve  š to  treba za o v ^  
d iš n ju  z im u  gumianima, koji su 
n a u č ili na  dobru, zdravu, svježu 
i re la tivn o  je ftinu  hranu.

S.B.

U protekla tri dana Si 
benćani su imali priliku 
razgledati izložbu ptica 

u prostorijama Društva inže
njera i tehničara u Petrano- 
vićevoj ulici. Izložbu je organ
iziralo Društvo za uzgoj i zaš
titu ptica Stari Grad. To 
društvo je prvu izložbu organ
iziralo 1981. godine i od tada 
je izložba ptica postala tradic
ijom. Ovom prilikom izloženo 
je 180 ptica, uglavnom kanar- 
inaca. Koje su ptice najbolje, 
ocijenit će suci, a ptice će 
sudjelovati na prvenstvu Hr
vatske u Osijeku.

S.B.

i
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Uzbuđenja 
na pretek
U zbuđm J« je bilo na pre

tek u minulom vikendu, 
kad je riječ o najboljim 

iibenekim iportskim kolektivi
ma. Iz Splita je stigla vijest ne 
samo o porazu Solarisa, več 

o jo i jednom susjedskom na
padu na ilbenski autobus. 
Sramnim porazom protiv Za
greba kočarkail su potencirali 
tezu o sumornoj jeseni, a ilag  
je doiao na kraju, kada je Šti
pa Plenča, direktor HNK »Ši
benik«, najavio »mogućnost 
odustajanja od prvollgaikog 
natjecanja, ako se uskoro ne 
saniraju nagomilana dugova
nja«.

Košarkaši, ipak, zaslužuju 
najviše prostora. Manje zbog 
sadašnjeg »imidža«, viša zbog 
sjajne prošlosti, kada se špor
tski Šibenik, zahvaljujući Dra
ženu I ostalima pročuo na go
tovo svim meridljanInM i us- 
porednlcama. ^oblematlka  
Baldekina je dodatno aktual
na, jer se za razliku, primjeri
ce, od nogometnih prvoligaša, 
nramčad tijekom sezone ne 
može mijenjati. S izuzetkom 
stranca. Dakle, manevarski je 
prostor vrlo sužen. Klupska 
mobilizacija praktički je mo
guća jedino na flnancljskom 
I stručnom planu.

—  Ništa od onog, što sam 
ja tražio od klupskog vodstva 
nije učinjeno u prijelaznom ro
ku. Ml se nismo ljetos pojača
li, več naprotiv izgubili igrače. 
Dovoljno je spomenuti prvog 
strijelca i kapetana Maleša 
—  kazivao je početkom rujna 
trener Anđelko Matov.

Čovjek mora dobro odmje
riti, ako kani uprljati prstom 

nekoga, optužujući ga za sa
dašnje, nimalo zavidno stanje 
na Baldekinu. Jer, klupsko 
vodstvo će se braniti argu
mentom, koji nije nimalo ta
nak, a koji se svodi na to da je 
malo tko u kritičnim trenucima 
pružio ruku »muškom« košar
kaškom prvoligašu. III, pak, da 
je razumijevanje, koje je poka
zao gradonačelnik prof. Ante 
Šupuk Ili neki drugi, bilo pre
malo da se ukupna problema
tika kluba riješi na zadovolja
vajući način.

—  Ml smo spremni otvoriti 
vrata kluba svakome, tko mo
že 1 želi raditi —  kazao nam je 
predsjednik KK »Šibenik« Jo 
sip Huljev, kad smo mu kao 
mogućnost osvježenja spo
menuli inž. Nenada Bubrića, 
direktora šibenske »Elektre«, 
koga bi mnogi rado vidjeli 

hnkciji predstavnika Župa
nije šibenske u Hrvatskom ko
šarkaškom savezu, eli i u ne
koj od ključnih uloga u klubu. 
Ili, dobio sam dojam da čelni 
ljudi KK »Šibenik« više strahu
ju za klub nego za svoje pozi
cije.

Ako išta trenutno Ide na ru
ku šibenskim košarkašima 

njihovu vodstvu, onda je to 
svakako ligaška stanka. Ne 
toliko velika da bi se obavili 
snažni »zahvati«, ali Ipak do
voljno duga da se neki bitni 
potezi mogu povući u miru. 
Bez panike, koju donose dani 
Između dva ligaška kola.

P.A. Ako bi davna košar
kaška iskustva oko istjeriva
nja pravde trebela dobro doći 
vaterpolistima Solarisa, onda 
je preporuka da se s rogatima 
ne treba pretjerano bosti. S is 
Unom valja na vidjelo, ell ne 
treba tjeraU mak na konak, pa 
makar suprotna strana Izašla 
s tako monstruoznom kon
strukcijom kao što je priča 
»da su šibenski navijači sami 
sebi razbili autobus«.

VRIJEDNA OSTVARENJA ŠIBENSKIH PLIVAĆA NA M EĐUN A R O D N O M  M ITINGU U TUHEUU

MIUIIOVIO >Ć/I$1I0< MEMUAMA
R elativno brojna šibenska 

plivačka ekspedicija (12 
natjecatelja, šest plivača 

I Isto toliko plivačica) vratila se, 
čini se, više nego zadovoljna, 
s međunarodnog mitinga što se 
pod nazivom Kup MIhanovIč od
ržao u Tuhelju.

Razlog zadovoljstvu su, na
ravno, rezultaU —  oni kažu da je 
Šibenik među 16 klubova Iz Slo
venije, Mađarske I Hrvatske os
vojio drugo mjesto. To je bodovni 
kriterij, a onaj koji zbraja medalje 
reći če da su šibenska djeca naj
bolja jer su izborila čak 11 odlič
ja. Od pojedinaca, šest medalja 
je osvojila Antonia ŽIvkovič I naj
bolji je, naravno, na^ecatelj ml- 
Unga. lana još naj —  opet Anto
nia, s najvrednijim rezultatom mi

tinga Isplivanim u disciplini 50 
metara slobodno. Vrijeme od 31 
sekunde I 20 stotinki vrijedi, po 
tablicama, 497 bodova, a po or
ganizatoru —  jedan lijepi pehari 
Istoga je osvojio u muškoj kon
kurenciji Tomislav Erak. Njegovih 
1:18,57 na 100 metara mješovito 
vrijedno je 366 bodove I prvog re
zultata mitinga. Erak je. Inače, 
osim u spomenutoj disciplini zla
to »pronašao« I na 50 m leđno, 
a broncu je »Izvukeo« na 50 slo
bodno. U toj je disciplini, medu- 
Um, »potukao« sve rivale u »aus- 
treliena« natjecanju (plivaju šes
torica Iz A-flnala I najlošiji Ispa
da, zatim idu ostala petorica 
I uvijek zadnji otpada, sve dok ne 
ostaju dvojica).

Među djevojčicama je Zorana 
Ramadža osvojila treće mjesto

na 50 slobodno, u disciplini koja 
je »proslavila« Antoniu ŽIvkovič, 
a u kojoj je u »australlani« Mla 
tek treća I Jo š  je Antonia broncu 
Isplivala na 50 leđno 150 prsno te 
srebro na 100 mješovito, 
e I u štaleti 4 puta 50 metara n^e- 
šovlto.

Da ne bi bilo zabune, riječ je
0 dječacima rođenim 1066. (mla
đi kadeti) I djevojčicama 10K . 
godine (kadetkinje) I Oni su, dak
le, zadužili »Mihanoviča« vrijed
nim rezultatima, organizator je, 
pak, uzvratio jednako vrijednim 
nagradama. Zadovoljstvo je pot
puno. Koliko če ono p o t r i ^ ,  
teško je reći.„

—  Riješili smo se Žeravice
1 VIđaka, oni nisu više naši člano
vi. Okrećemo se normalrtom tre
ningu I pripremama za regionalna

1 državna na^ecanja koja kreću 
početkom 1907. godine. Za natje
canja slična ovom nemamo nova
ca, možda tek odemo na mittng 
Mladosti. Sigurno ćemo Imatt 
kontrolne trke na prvenstvu Sp6- 
ta kamo ćemo otići šest puta do 
kraja ove kalendarske godine.

Treba se pozabaviti I sa šezdese
tak nove djece u prvom stupnju 
škole plivanja, još 6i je oko 20 
u drugom s tu p n ^  Tu  su I sve os
tale furtjecateljske kategorije 
—  kazao nam je »šef struke« 
u pHvsćkom kSubu ŠKrsnik Mari
jan Tepić po povratku Iz Tubslja.

Hoće 0 nakon ovtti rezultsta 
I boravka u Tuhe^sklm topScam a 
biti »IzMjećeni« svi problemi, po
sebice oni flnanc^ske prirode, 
u klubu? A  dolazi zkna—

MALONOGOMETNI TURNIR U MURTERU 
V i

»Zavrsinje« pobjednik
Momčad »Završinja« iz Murte- 

ra pobjednik je trodnevnog 
malonogometnog turnira 

odigranoga u povodu Međunarod
nog tjedna Crvenog križa i 20. ob
ljetnice dragovoljnog davanja krvi 
u Šibenskoj županiji. »Završinje« 
je u finalu pobijedilo momčad »Pi-

rovca« rezultatom 6:3. Pehar će 
biti uručen pobjednicima 25. listo
pada na svečanosti Crvenog križa 
Zu p ^ije  šibenske koji je bio i po
krovitelj turnira na kojem je sudje
lovalo osam momčadi iz Murtera, 
Betine. Jezera, Tisnoga i Pirovca.

J.P.

Pripremili:
I. MIKUUČIN 
B. JURAS

UZ AU^UNIJU • UZ AU^UNI JU • UZ AU^UN UU • UZ AlH^UNUU

BEIAMARIĆEVA
OSTAVKA?!

Neposredno prije zaključenja 
lista stigla je, doduše, nesluž
bena informacija o ostavci 
Borisa Belamariča, predsjed

nika Ženskog košarkaškog kluba Ši
benik. I kako se ne sjetiti misli jed
nog iskusnog športskog radnika, 
kad je čuo za Belamaričev Ijetošni 
izbor za predsjednika: Boris je do
bro rješenje za žensku košarku, sa
mo je pitanje koliko če trajati?!

dekinu kane naći nasljednika 
Anđelku Matovu, ali ćakule su sve 
jače. Kao rješenje za Matovljeva 
savjetnika nudi se iskusni Nenad 
Slavica, u gradu je viđen šibenski 
zet Vlado Vanjak, a navodno je i iz- 
nerradni napad nostalgije dobio i Ne
nad Amanovič.

BARJAK 113. 
BRIGADE

Matovu, dakle, nije lako.

NINIĆEV POTPIS

Najviši barjak, što su ga naviji^ 
Hrvatske razvili na utakmici 
u Bologni. bio je onaj. pod ko
jim su se svrstali šibenski fun- 

cuti. Trobojnicu, visoku 20 metara 
su za tu priliku šibenskim navijačima 
posudili časnici 113. brigade Hrvat
ske vojske.

pravili kod nas —  nismo zrtaE da po
stoji takav sport! Još uvijek ne zrta- 
mo gdje ga rangirati —  u ljetni C 
zimski, vodeni, cestovni, dvoranski, 
momčadski. pojedeiaćni._ Ptičji, si- 
gumo. '

M ATUTAS
D VO JN O M
REGISTRACIJOM ?

TEŠKO MATOVU

K ad kola krenu nizbrdo, nerijet
ko se upire prstom u trenera. 
Nismo stekli dojam da na Bal-

N ikako da stignu čisti »papiri«, 
koji bi omogućili povratak Zo
rana Niniča u napadački red 
šubičevca. Međunarodna pre

piska sa Saudijskom Arabijom nika
ko da profunkcionira. Zlobnici kažu 
da je vjerojatno Ninič potpisao ugo
vor na arapskom, pa ga nitko u UE- 
FA-i i HNS-u ne može objasniti!

PTICE-
-ŠPORTAŠICE

U zgajanje ptica je skup sport 
—  to je kazao novinaru televi
zije Šibenik Tomislav Ninič, je
dan od onih koji se u našem 

gradu brinu o pticama. Ne mislimo 
izazivati potrese ni na TV Šibenik, 
a ni kod »ptičara-. več su oni to na-

R eakdje su nakon splitskog 
uzvrata četvrtfinala vaterpol
skog Kupa Hrvatske između 
»Slobodne Datmadje« i »Sola

risa« bile različite. Jedtta je. među
tim. specifična. Nisu rijetki oni koji 
ovdje slušaju program Radio Splita. 
Oni su u njegovu središnjem dnevni
ku u ponedjeljak (u sportskom prilo
gu Ede Pešija) mogli čuti informad- 
ju kako je »Matutinović izgubio sa 
svojom drugom momčadi od Slo
bodne Dalmadje« jer »jedna mu je 
u Barceloni-, pa je on tako »jedini 
trener na svijetu koji istovremeno 
trenira dvije momčadi-. U -Solarisu- 
če, naravnno, red kako to nije istina. 
A o istini je malo tko brinuo kad je 
Matutinović jedno vrijeme (ne tako 
davno) bio savjetnik u »Jadranu- 
(kad je ovaj bio u proboju prema 
vrhu Europe) istovremerx> raded 
u španjolskoj (ili Francuskoj, ne hva
tajte nas za riječ). Ai. pak. Silič u Mla
dosti I državnoj reprezentadji. Do
bro. uostalom, zašto za trertere r>e 
uvedu dvojnu registradju?

LIGA - MAKAR 
D IV U A

Košarkašice Sibertika«
(Snimio: V. POUĆ)

N edostaje nam utakmica, mo
ramo što više igrati, pod sva
ku cijenu valjalo bi osnovati 
županijsku ligu —  izjavio je 

trener (i više od toga) rukometašica 
nedavno osnovanog kluba F>etar 
Krešimir koji djeluje pri istoimerKij 
školi na Šubićevcu.

Jasno, mi ga podržavamo. Tu su 
još Vodice. Osta, Unešič, četiri je 
dovoljno. Ako ne, onda može i divlja 
liga! Koliko i ona može biti atraktiv
na, najbolji je pokazatelj dubrovački 
vaterpolo —  tamošnja liga ljeti pri
vlači nevjerojatan interes. Doduše, 
vaterpolo je u Dubrovniku šport broj 
jedan, ali ipak... naši su rukometaši 
olimpijski pobjednici.
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G radski i županijski čelnici 
bili su puno aktivni. Puto
valo se u M ETROPOLU rav
no prUtIdentu, a kroz župa

niju Je prošlo puno uglednog svita. 
Moran kazati kako Je blja gospodin 
Kovačev Isprid H B O R -a  ( vrlo je  op
timistično kaza kako će davati kre
dite za kvalitetne program e. Situa
cija kod H O TE L IJE R A  smirila se 
glede otplate kredita I ne očekuje 
se da bi m oga Izaći ŽU LJ.

Prošlu su nam ietem anu došli 
predstavnici C A R U A S A  I Zagre
bačke banke pohvaliti se kako su 
nam podlllll velike kredite, a da će  
I ubuduće dllltl za mala poduzeča. 
Jedan od nazočnih Je piimljetlfa  
I upita kakvo I koliko se malo pod u
zeće  m ože otvoriti za 20.000 OEM. 
Izaša je  ŽULJ, ali nije puka.

O d  svih događanja u županiji 
najvažniji Je posjet čelnika lokalnog  
malog m ozga u M E TR O P O L U  kod 
našeg prlžldenta. Razgovaralo se  
o Izgradnji spom enika našem  kralju 
Petru Krešimiru IV. PonIlI su malog  
Petra Krešimira IV. od  bronce, a ovi 
zločesti viču da nije bilo kralja Pet
ra Krešim ira IV. kako razgovori ne 
bi usplll, a niki jo š  ne znaju je  li na
ša grupa Imala tri III četiri člana.

Najžuljavlja tema Je bila gospodar
stvo. Naša delegacija Je Istakla pu
no složenu situaciju u TL M -u  I R E 
M O N TU .

Prežident dr. Tuđman Je kaza da 
triba strpljenja I da če se naći rje
šenja za oba perspektivna poduze
ća, a osobito za TL M  za kojeg drži 
da Je strateški važan za Hrvatsku. 
Sam o m alo strpljenja I neće biti 
problem a, a za nestrp^lve prlporu- 
ča se A P A U R IN  5 m g tri puta drtev- 
no.

Sindikati oba preživjela poduze
ća prigovaraju s Kajfežom  oko na
bave A P A U R IN A  tako da neće biti 
problema za nestrpljive. U »Solarl- 
s u « I dalje m im o I nem a većih pro 
blema osim  šta nagađaju odakle se 
ćlsti riba. Zaključak je  ako se radi 
o sitnoj ribi da je  m ožeš čistiti 
odakle očeš, a ovu sridnju ne m o
že š kako očeš, već jo j triba prilaziti 
oprezno, osobito ovim a šta su  
u U P R A V N IM  O D B O R IM A . Veću ri
bu m ožeš sam o gledati na televizi
ji, a čistiti je  m ože teoretski g o s p o 
da ŠIm a Krasič.

U  Drnišu je  proradlja pogon za 
proizvodnju kvasitte I to rnl Je dra
go, a uskoro če se u Drniš m oči do 
ći obnovljenom  cestom . Radovi su

Demokratični upiti
•  šta misliš je II Je uspija razgovor naše dele

gacije III popularno rečeno »četvorice« oko spasa 
TLM -a I R EM O N TA kod našeg prežidenta.

Poslanik Županijsko-gradskog "Zna se« b.b.
—  Ja mislin da je posjet btja jako uspješan, a osobito 
je značajno za Ražince i remontaše šta je bija naš 
kralj Petar Krešimir IV.

•  U Dubravi su ukradene dvi motike I jedan la-
šun. Sumnja se čak u GR AD SKO  POGLAVARSTVO. 
Niki kažu da su motike I lašun »nacionalizirane«. 
Već se Izračunato ako bude »denacionalizacija«, za 
50 godina ovin ljudima bi se triba vratiti traktor, šta 
ti misiš? Udarnik, Nacionalnog programa 3
—  Sumnja je u potpunosti opravdana jer kako bi 
GRADSKO POGLAVRSTVO krenulo bez motike i la- 
šuna. Sve u svemu dobro je došlo toj gospodi šta su 
im ukrali alat.

•  Šta fali Ivi PedIŠIću kad ga se skida s mista 
R A V N A TE U A  M UZEJA I stavlja G O JK A  LAMBAŠU. 
Malo san zbunjen. Otkopani, Iskopane zajebancije 2
—  Dobar si kad si malo zbunjen, a našem Pedišiču 
između ostalog ne fali ništa posebno osim male PO
VLAKE kod prezimena i dodatak LAM6AŠA.

•  Je  II gospoda Pamlč u pravu kad kaže da ona 
I njezini znanci koji su osnovali HDZ, ne može dobi
ti stambeni kredit, a drugi grade VIKENDICE. U ja  bi 
čuti tvoj kontentar na ovu složenu problematiku.

Kritičar, Trg stare paučine bb
—  Moran ti reći da gospođa Pamić nije u toku stam
beni' zbivanja. Ne triba ti kredit, građevinski materijal, 
zidari i ostale gluposti. Triba ti samo veza za komisiju 
i useliti u VIKENDICU, jer su one odavno gotove.

•  Šuška se da bi se moga vratiti Žarko Butull- 
ja. Puno nji ne mogu virovati, a neke uvažene grad
ske face ipak je stral Kako tumačiš ovu pojavu.

Crveni, Jugonostaloičnog prolaza 6
—  To ti već spada u veće pizdarije, sta se mene tiče 
ne bi se moga vratiti, a šta san ti ja u ovom gradu

ništa. Znadeš i sam da ima puno nji koji jedno go
vore a drugo rade, a tek treće misle.

•  Puno nji pričaju kako se KOMUNISTI polako,
ali sigurno vračaju na vlast Mene je stra’ te činjeni
ce. Puno nji’ kažu kako su jači u VLA D A JU ĆO J ne
go u svojoj matičnoj stranci. Što kažeš na ovu poja
vu? Ozbiljni, Ugodnog fotelja 5
—  Moran ti reći da pričaš pizdarije, di če se komunis
ti vračati kad nigdi nisu išli.

•  Radova san se pobjedi naši’ nogometaša, ali 
kad je špiker kaza da klub nema ni kune malo me je 
u ^ š lja  jer san do danas misilja kako nas je malo. 
Kako to riješiti.

Napadač, Praznog gola —  praznog džepa 6 
~  Jednostavno, neka otvore vrata stadiona i neka či
li napad izvuču vanka i neka stave GRADSKO VOD
STVO DEM O-KRATUS

bili malo zastali, ali kako su ljudi 
u H R V A TS K IM  C E S T A M A  I H R V A T
S K O J  IZ G R A D N JI uvfk bili I mlsllfl 
O Z B IL JN O  a uz to I im ^ u  urodanu  
o d g o vo rn o st radovi su po treći put 
počeli bez prisicanja vrpce.

Dok san putova u Drniš prtmlje- 
t^a san dlcu u Pokrovniku sa llbrl- 
m a kako Izlaza Iz B U F E TA . Mora 
san sta ti Uša san u B U F E T  »O Š T A -  
R U A «  i pitan nastavnicu da ml ob
jasni ovaj fanoman, a  ona ml kaža 
da Je konobarica. Naša san nastav

nicu I ona ml Je kazala da uvjeti ni
su lo š i I da će ministrici V O K IĆ  prl- 
dložitl da ovi učenici čim  završa  
osm i razred dobiju diplom u K O N O 
B AR A . U  Danllu nakon četvrtog  
razreda učenici dobiju diplom u  
V R TL A R A  Jar uzgajaju puno cviča, 
a od ove godina uzg^jat će I gljiva. 
Nastavnica na Danllu kažu da Imi^u  
sva prirodne uvjete za uzgoj gljiva  
od vlage do prirodrtog zallvanja 
»kap po  kap«.

Nam aća sa logično pltar^a koga  
bi tribaio nagradit a da rte Izađe

ŽULJ. Da II nagradit direktora ško
la, pročafnika Č EK U  III ministricu 
VO K IĆ. J a  br Ipak nagradlja učeni
ka šta m ogu to sva Izdržati 

Jadranska banka sa hvali sa po
rastom štadr^a, a građani $ poras
tom računa. Nema veze, glavno da 
Je u porastu, pfavačko društvo KO
L O  vratilo sa Iz Mađarske I kako su 
odušavfll mađarsku publiku pis
mom, a svoju obitelj Jeftinim sirom 
I salamom, očekivati j e ^  će JI žu
pan pozvati na voćni

moJdrMOGLAV

N A G R A D N A  K R I Ž A L J K A

RJasanje pojmo:

Ime I prezime'__

Adresa:_________

Odgovore šaljite najkasnije do četvrtka do 18 sati 
dopisnicom na adresu »Šibensid list« (za nagrad
nu križaljku) B. Petranoviča 3, 22000 Šibenik. 
Rješenje u prošlom broju nagradne križaljke je: 
RELJEFAN. Sretna dobitnica je MARUA KNEŽlC 
Andrije Hebranga 15, 22000 Šibenik. Sponzor je 
minimarket »Sriina« vlasnika Želimira Granica. 
Dobitnik neka se javi u redakciju Šibenskog lista

INFORMATIVNI 
CENTAR 
ŠIBENIK

(^NIVAČi Župuiijska dnipšti- 
na Županije šiben^e

IZDAVAČI Novinsko-izdava&o 
i radi^ko-difuzna orgaalzad^ 
Informativnog centra

Ravnatelj Informativnog centrat 
IvanBURIČ
Uređuje redakcijski koleg^i Đu
ro BECm, Stjepan BARANOVIČ, 
Katarina RUDAN. Dlana FE-

m ć, M ar^  LONČAR. Suzana 
GRUBIČ. Branimir PERIŠA, 
fotoreporter VUson POUĆ 
Urednica Šibenskog listai 
Katarina RUDAN 
Uredništvo! Ulica Božidara 
Petranoviča 3. Šibenik 
TELEFONIt centoala 33-227 
Uredništvo Šibenskog lista 
30-100
Propagandna s l u ^  I telefaks 
35-600

PRETPLATA na M c za tri mjese
ca 39. za šest 78, za gođnm dana 
156 kuna. Za Inozemstvo 
dvostruko.
Žiroračuni 34600-603-976 
ZAP Šibenik

kod

Slike i rukt^ise ne vraćamo.
^ešenjem Ministarstva kulture 
i p ro site  Republike Hrvatske 
broj 532-03-1/92411

»Šibenski Ust« oslobođai fe os
novnog poreza na promet 
OGLASIi I cm/l stojuu: 2 DEM 
u protuvrijednosti k w  na dan 
fakturiranja. Mali ogiasL obari- 

graiUna i posdme udoge 
regulkani su posebnim 
c in ik o m

TISAKi »Slobodna Dafanac^ 
— Novine« iLd. I ^ t , Hrvatda 
Btomarice 4



j OGLASI ■ubota, 19. liftopada 1996.
Šibenski iist 15

0 vui ini/i/\,,„

H rvatski C rveni k r iž  i M eđunarodn i o d b o r 

■Crvenog k r iž a  že le  V bs u p o z o r it i da  

ne p r ila z ite :

• nopusfen/m i  oštećen im  g ra đ e v in a m a ;

• zapuš ten im  s tazam a i  p u to v im a ;

•  b u n ke rim a , z a k lo n im a  i  ro vo v im a .

O so b ito  o b ra t ite  

p o z o rn o s t n a : 

• ž ice , ka b lo ve  

•  ze lene  vo jn e  sanduke

• z n a k o v e ^ ^ p o z o r e n j a ^ ^ r

Preživjeli ste rat —  preživite i mir. 
Čuvajte mina!

Si

Ž U P A N IJS K I V R E M E P LO V LISTOPAD 1966. GODINE

0  TVRĐAVI sv. NIKOLE, BUBIĆU I »MASKAMA«
R Jotovaf^« nogatlvnih odnoM U  

proMotO ponovo Jo »zaoitriio« 
to odnoM ond|o ^ ) o  su to  oni 
mantfsstirali na sOogo DćnoJ 

osnovi, ondje gdje Je rjeisvsnje među
ljudskih odnose postalo »razlogom po
stojanja« samo sebi svrtia. Naravno, 
tu Je teftko bilo uspostaviti Jedinstveno 
gledanje, a osobito na vitalna pitanja 
komune 1 dnifttva, kao ito  su proizvod
nja, sistem pravilne raspodjele, stimuli
ranje, samoupravljanje, standard I slič
no, iako bi međuljudske odnose trebalo 
r j^ v a t i  bai u okviru tih pitanja I nikako 
Izvan njih. Zato ubuduće Je potrebno ve
će Jedinstvo pogleda I veita Jedinstvo 
akdje, Jer Je to z a h ^  svih rednih ljudi 
I dručtva u cjelini«.

Tako je u komentaru pod naslovom 
»Problemima sa prave strane« pisao J o i -  
ko čelar, a objavio ga je »šibenski list« 
od 19. listopada 19^. godine. U okviru 
druStveno-politidce rubrike Josip Jakov- 
Ijevlć prezentirao je diskusiju na prošire
noj sjednici Općinskog komiteta Saveza 
komunista Šibenik. U raspravi su. pored 
sekretara ćede Polaka. sudjelovali Ante 
hranda, Krste Lamba&a, Tomislav Kmlč, 
Arrte MlloAevIć. Jole Udovlćlć, Drago 
Živkovlć, Jere Parat, dr. Grubišić-Čabo, 
ŽIvojin Dragović, Jovo Rakovlć, Duftko 
Ralja i Kreče Nikolac. O svečanoj zaklet
vi mladih vojnika u Patku strijeljanih na 
Šubićevcu, pod naslovom »Dostojno div
ljenja«, izvještava Joško Čelar. Zanimljiva 
je i notica Josipa Jdcovljevića iz koje do- 
znajemo da su. na odvojenim sjednica
ma, Republičko i Organizack>no-(Mlitičko 
vijeće Sabora radi pololća minimuma 
u budžetskoj potrošnji udovoljili zahtjevi
ma općina Lastovo, Šibenik i Pazin, te 
u tom sklopu Šibeniku odobrila dotaciju 
u vrijednosti od 150 milijuna dinara. Svoje 
iskrice pod naslovom »Sposobnijima ulaz 
zabranjen« objavljuje Boris Kale.

U privrednoj rubrici Joško čelar 
u Članku »Veliki ugostiteljski objekt« sli
kom i riječju dočarava u što bi se sve, 
ako bi se renovirala, mogla pretvoriti 
tvrđava Sv. Nikole. Čitamo i ovo: »Jedno
ga dana, kad se završi asiattni put do 
Zabiaća, vjerojatno će se taj put moći 
produžiti I do tvrđave. A  samu tvrđavu 
nećemo mod ostaviti vJećKo samu I na
puštanu —  u njenoj stoljetnoj tlšM.« 
O radu Šibenčana u vKizemstvu piše Đu
ro Bećk; »Od početka ove godine, po
sredstvom Zavoda za zapošljavanje u Ši
beniku. privremeno radf^ mjesto u ino
zemstvu našlo je 539 osoba. Trenutno se 
na radu u stranim zemljama nalazi ukup

no 695 osoba, od čega su 293 žene«. Na
pis »Manjak gostiju i noćenja« objavljuje 
dc^snik iz Murtera Omer Jureta. U Jure- 
tlnom studioznom članku čitamo: »Re
zultatima ovogodišnje turističke sezone 
MurteranI se ne m o ^  pohvaliti. Napro
tiv. treba da Ih ozbiljno zabrinu. Mjesto 
kraj Slanice ove Je sezone ostvarilo sve
ga 94.000 noćenja, što Je za oko 46.000 
noćenja manje nego prošle godine«.

U kulturnoj rubrici »šibenskog lista« 
čitamo da je održan koncert narodnih 
pjesama u organizaciji Doma JNA, a na
stupili su Dušica Statanović, Lepa Luklć. 
Đorde Zelčevski, Kevser Sellmova. Pari
ca Njegovanovlć I Dragan Mlllć. O teš
kom položaju IV. osnovne škole piše Jo
sip Jakovljević. Tu je i vijest da startuju 
VIS »ApOlosi« —  tu grupu sačinjavaju 
MilIvoJ Berač. Neven Paškov, Uikica 
Skelin, Momir Šlšakovlć 1 Edi Ollč. 0  po
četku kor>certne sezone u Šibeniku piše 
Đuro Bećir i navodi da će u organizaciji 
Centra za kulturu gostovati Jurica Murai, 
pa tenor iz Engleske Ausbn MiskelI. tu je 
nastup Zagrebačkog kvarteta s klaviris
tom Stapanom Radićem itd. Centar za 
scensku kulturu —  čitamo —  davat će 
svoje predstave u svim većim mjestima 
na području komune Šibenik, pa će tako 
igrokaz »Zelene zrake« Vojmlla Rabada- 
na (u režiji Neve Belamarić), »Mladost 
pred sudom« Hansa Timajera i »Maske«

Tomislava Slavice vidjeti Vodičanl. TJeš- 
njanl, MurteranI, Skradinjani, Primošten- 
d  I PIrovčanL

U prvenstvu nogometnih drugoligaša 
»Šibenik« je pred svojom publikom pobi
jedio momčad »Famosa« sa 5:0. Za »Ši
benik« su igrali: Vlšlć, šuperba. Podrug, 
Marencl, Mlljević, Grgić, Bakmaz, Arall- 
ea, Žepina, Marinić I Nlnlć, a golove su 
postigli Bakmaz, Žepina, Arallca, Nlnlć 
I Marinić. Zabilježeno je i to da je nakon 
18 godina igranja »objesio kopačke
0 klin« Petar Stošić, popularni BuMć: 
odigrao je oko 700 utakmica u dresu »Ši
benika«, postigao oko 650 gotova, a sa
mo je j^rK>m u 18 godina isključen iz 
igre.

U Dalmatinskoj rukometnoj regiji 
»Galeb« je gostovao u gradu pod M a r 
nom i od »Splita« izgubio sa 34:13. Za 
•Galeb« su igrali: Čoko, Mamuzlć, Ra
dić. Ban, Spahlja, Mandić, Antunac, H. 
Plančlć, Bubrić, S. Plančić I Gončin. 
U prvenstvu flukometnog podsaveza Ši
benik nakon trećeg kola u vodstvu je 
»Radnik« iz Vodica kojeg je pobijedio ši
benski »Autotransport« sa 19:9. Tu je
1 članak Đure Bećira »Krku treba pomo
ći«. a radilo se o tome da su zbog nedos
tatka novca otkaze dobili treneri Vinko 
Šupe I Unardo Bujaš i još neki drugi 
klupski radnici. O.R.

(NastavJJa sa)

»RIVIJERA«
dioničko društvo za 
hotelijerstvo i turizam 
22000 ŠIBENIK 
Vladimira Nazora 53

JA V N O  NADM ETANJE
za davanje u zakup

Teniskih tereno u hotelskom kompleksu »Imperlol« Vodice, komodo 
pol (9 ) ZO vrijeme od Jedne godine od dono skloponjo ugovoro, s noj-
nlžom početnom cijenom o d ...........................................90.000,00 kuno
Rok za prijavu je sedam (7) dana. računojući od dana objave u ši
benskom listu. Pismene ponude dostavljaju se na adresu »Rivijera«, 
d.d.. 22000 Šibenik. Vladimira Nazora 53. u zatvorenoj omotnici s nazna
kom »za nadmetanje«.
Provo rK3dmetanja imaju sve pravne i fizičke osobe.
Razgledavanje o b j^ o ta  je moguće svaki dan.
Odnosi između »Rivijere« d.d. i zakupoprinr>ca uredit će se posebnim 
ugovorom.
Najpovoljniji ponuđač je dužan uplatiti ponuđenu i dogovorenu cije
nu. poslije potpisa ugovora.
Detaljnije informocije na telefon 28-133 i 26-155.

CROATIA

TU R IS TIČ K A  Z A JE D N IC A  

G R A D A  ŠIBENIK

Turistička zajednica g ra d a  Šibenika poziva sve osobe koje d o 
bro poznaju strane jezike, a  zainteresirane su za obavljanje p o 
slova turističkog vodiča , d a  se ja ve  u Turističku zajednicu. Šibe
nik. Fausta Vrančića 18. Turistička zajednica organizira tečaj za 
zvanje turističkog vodiča , a  svi koji tečaj završe m oći ć e  p ra vo 
valjano obavljati ovaj zahtjevan posao, unutar Udruge turistič
kih vo d iča  gra d a  Šibenika.

ZAVOD ZA ZAPOŠUAVANJE
S L O B O D N A  R A D N A  M JE S TA

1. »A R C H IN G « d.o.o Šibenik, N. 
Crkve 3
—  K O P IR A N I —  1 izvršitelj na .ne
određeno vrijeme
—  S S S  ekonomskog ili upravnog 
smjera
R O K  O G L A S A : 23. 10. 1996.
2. S K E TE X  d.o.o Z A D A R
—  P O S L O V O Đ A  —  1 izvršitelj na 
neodređeno vrijeme
—  S S S  trgovačkog smjera
—  mjesto rada; ŠIBENIK 
R O K  O G L A S A : 23. 10. 1996.
3. N A R O D N O  S V E U Č ILIŠ TE  Š IB E 
NIK
—  P R O F E S O R  E N G L E S K O G
—  1 izvršitelj, 5 sati tjedno
1 N JE M A Č K O G  JE Z IK A  —  V SS. filo
zofski fakultet
—  A D M IN IS TR A TO R  -  1 Izvršitelj 
na određeno vrijeme. S S S  ekonom 
skog smjera
R O K  O G L A S A : 23. 10. 1996.
4. Ž U P A N IJA  Š IB E N S K A  -  Ž U P A N  
Ured za rad, zdravstvo i soc. skrb
—  SA N ITA R N I IN S P E K TO R  -  1 iz
vršitelj na određeno vrijeme, V š S  
sanitarnog smjera, tri godine rada 
u struci, položen stručni ispit
R O K  O G L A S A : 31. 10. 1996.
5. P.P. IVIMEX ŠIBENIK. 7. kontinent 
29
—  P R O D A V A Č  —  1 izvršitelj na ne
određeno vrijeme, trgovačka škola
—  pripravnik
R O K  O G L A S A : 25. 10. 1996.

MALI OGLASI 
TEL. 35-600

IZRAĐUJEM , montiram I popravljam, 
kaljava peći, otvorene kamine I zida
ne Štednjake. Informacije na telefon 
048/621-309.
M U EN JA M  troaoben stan od 80 čet
vornih metara u štaanlku na NJegoše- 
vu trgu za dva manja u ŠIbanIku. Tele
fon 25-773. ____________
VR LO  povoljno prodajem štednjak na 
drva »Gorenje«. Telefon 25-7Z3.

U SPOM EN
20. listopada navršava sa Tvoj 46. 

rođendan, draga naša

RADOJKA TOPIĆ
rod. Badžim

U tišini vječnog mira uvljak ća Ta  
pratiti naša ljubav, sjaćm ja I mo
litva.
S tugom 1 ponosom čuvamo uspo
menu na Taba.
Mama, tata, suprug Mlljenko sa 
djecom : Hrvoje, Zrinka I Krešimir 
te sestra Jadranka a obitelji.



RAZIAZI

ZAKORACAI
PREMA

ZABORAVU
Kad veliki odlučuju malima je 

mjesto pod stolom. To nigd 
je nismo čuli, tako nešto 
nikada nismo pročitali, ali je bogme 

sasma razvidno da je život retenu 
mudroslovicu nebrojeno puta po
tvrdio. A  kako mi ne želimo afirmi
rati sami sebe - prizvat ćemo u 
(pri)pomoć Josipa Ćuzelu, ravna
telja šibenskog Zavoda za zaštitu 
spomenika kulture, koji je, nije 
tome davno, izrekao suglasnost na 
promišljanje da bi na neki način (i 
nekako) valjalo sačuvati tragove 
Domovinske^ rata. Radilo se, 
zapravo, o preporuci (i Ćuzelinom 
neodvlačnom suglasju) da se na 
nekim šibenskim spomenicima kul
ture (nakon obnove, dakako) os
tavi trag koji bi budućima zorno 
svjedočio da su četnički natraž- 
njaci, velikosrpske vucibatine i 
jugokomunističlei zlikovci, svojim 
>šumadijskim razumomc, ushtjeli 
poništiti svjedočanstva uljudbe Hr
vata na ovom njihovom, to jest 
hrvatskom, trinaest stoljee^ starom 
staništu. Čini se, međutim, da se ta 
priželjkica neće oživotvoriti, jer su, 
primjerice, komunalci već zamijenili 
granatama>nazubljene« ploče pred 
Gradskom vijećnicom, katedrala se 
popravlja, fasade uređuju itd. Pa 
će, ako ne bude nekog konkret
nog, to jest vidljivog podsjetnika, i 
nama koji smo rečene nasrtaje 
doživjeli, za koju godinu, izgledati 
kao da ništa i nije bilo srušeno i 
narušeno, A zločin se, ljudi moji, ne 
bi smio zaboraviti. Ili to netko (nev
idljivi) hoće da se zbilja to dogodi.

VIDICI I ODJECI

JADRANKO MARKOV I  DUJE STANČIĆ

ZNANJA NIKAD DO
- Ma JB II on tć svoju ulogu s^UJa učj napamet?!

MonopousKO (cmnao) evamiiue
U povodu vijesti da se u Mokrom Polju 

nedaleko od Knina (budućeg, dakle, sas 
tavnog ulomka Županije šibenske) djeiat- 
nicima policije predao jedan tridesetpetogodišnji 

Srbin (koji se, eto, godinu dana nakon pobjedo
nosne Oluje nekako uspio pritajiti na hrvatskoj 
zemlji) novinarka Maja Preundiich piše: Srbi u 
Hrvatskoj su od 1988. dalje, na sirenski zov 
Miloševića odgovorili pretvarajući se u novovjeke 
sudetske Nijemce. Zatim su se naoružali oružjem 
što im ga je dala »JN A «. Zatim su počeli zatvarati 
prometnice, crtati granicu novih srpskih krajeva.

pljačkati i premlaćivati, razarati, istjerivati i, na
pokon, masovno ubijati Hrvate. Svršili su s kon
centracijskim It^orima istrebljenja, s ubijanjem 
ranjenika, s uništenjem Vukovara, Lipika, Gos
pića, Karlovca, Dubrovnika i bezbrojnih malih 
sela i gradića, s genocidom. Nisu uspjeli u svojim 
djelima, i u Oluji su pobjegli. Danas oni bi se 
trebali vratiti, dobiti zajmove, porezne i carinske 
olakšice, smještaj, školovanje, mirovine itd., 
trebali bi ovamo doći »masovno« i bez provjere, 
trebali bi izići na izbore, osvojiti vlast i »osigurati 
svoj opstanak na ovim prostorima«. Duhovito.

OGiiiJBIIMIDMilNUnilUIIOII
Ne samo zarad novela u zbirci »Na kamenju«, već i 

zbog »Divote prašine« i Inih uradaka, dobro je što 
su baš u Tisnom, njegovom rodnom mjetu, priređe
ni »Dani Vjekoslava Kaleba«. Kojega se (pri)sJećamo i 

trasom njegovog napisa u »Hrvatskom tjedniku« iz 
»vrućeg ljeta« 1971. godine, u kojemu je, posve argu
mentirano, predočio -  do tada od malo koga spominjanu 
-  istinu, da su Srbi u sjevernoj Dalmaciji u (najmanje) 
devedeset postotaka potomci Grka I Vlaha. Pa su ga zbog 
toga žestoko »opatm uli« i neki ondašnji moćnici, a inače 
Kalebovi sudrugovi iz »slavnih enobejskih dana«. Bilo 
kako bilo, uistinu raduje (i pohvalu obvezno zaslužuje) 
znalačko (tiješnjansko) govorenje o Kalebovoj prozi. Pa
se nama Ćiiii (a zapravo smo u to posve uvjereni) da bi, 
primjerice, Šibenik učinio dobro kad bi na neki sličan
način proučio (okruglim stolom, savjetovanjem, tiskan
jem izbora Iz njegovog pjesničkog opusa) Gabrijela Cvl- 

111. prosinca 1904. godine, objaviotana (rođen je u Zatonu ‘ 
je četiri samostalne zbirke pjesama i nestao u bleiburškoj 
klaonici Hrvata), ili se pak sjetio Dražena Panjkote (rođen 
je u Šibeniku 29. veljače 1924. godine -  objavio je zbirku 
pjesama »Uštap u magli«), a koji je »idući u rodni grad, 
iz Zagreba, po majku, poginuo kraj Šibenika kao civil, 
žrtva četničkog terora, potkraj 1943. godine«. Premda 
rečeni književni dvojac nema »težinu« V. Kaleba -  dug je 
dug, dobrano I zarad činjenice što su (mladi, umjetnički 
nedorečeni) umrli za slobodnu i nezavisnu Hrvatsku.

UM lUAlt) SINDIKAUiO BlEJANJ
NAVADE

Premda neki dobro upućeni 
prosuđuju da su to baloni 
od sapunice, možda zbilja 
i ne treba posve zanemariti po

dosta rasprostranjene (i žuto- 
crvenim tiskovinama podržane i 
osokolivane) najave o tzv. vrućoj 
hrvatskoj jeseni. S  obzirom na to 
da se, nazbilj, negdje hlade peći, 
a 8 njima istodobno i usijane 
glave -  valjda se nećemo morati 
vraćati »nezaboravnim« revolu
cionarnim vremenima čuvenog 
Milutina Baltića (i njegovih ovo-

općinskih sljedbenika), tog glas
ovitog sindikalnog vožda koji je - 
neprestance u novim i posebno 
krojenim odijelima, nadolazeći 
uvijek u naj-limuzinama -  uvjer
avao »oduševljene« trudbenike 
kako uvijek moraju biti budni i 
kako ponajviše moraju strepiti od 
(zna se kojih) nacionalista, te da 
ih jedino (i isključivo) bratstvo i 
jedinstvo spašavaju od »kuge, 
gladi i rata«. Nije, da ne bi kojim 
slučajem bilo nesporazuma, da 
vrli ovodobni Baltićevi nasljednici 
-  zvali se oni Leskuri, Gujine ili 
nekako drukčije -  pjevuše istu, to 
jest đuro-salajevsku pjesmicu 
kako su metalci vrhunski intele

ktualci, ali bi bilo preporučljivo 
njima i Duji Veroviću, sindikal- ‘ 
nom čelniku TLM -a, da kad za- " 
stupaju djelatnike iliti zaposlen
ike (to jest dojučerašnju -  jedino^- 
kompletno svjesnu -  radničku 
klasu) to ne rade u novim, tek 
kupljenim tamnoplavim odijeli
ma. Jer se onda (to jest tada) i 
njihove tirade o tome da su »rad
ničke otpremnine čista podvala« 
mogu shvatiti kao već dobro 
znpno umiljato jugo-komunis- 
tičko sindikalno blejanje. Pros- 
tudirano u Baltičevoj samou
pravnoj radionici koja se začela 
u glasovitoj šumi Abez, na Kor
dunu, ljeta Gospodnjeg 1941.

OTKACENJA

H E R m m
mnm

u m m

Bože moj, kako vrijeme 
brzo prolazil Eto, 
Županijska skupština 
suglasila se da je, zarad 

nekih »proceduralnih nedos
tataka«, kao što je, prema 
obrazlagaču Pašku Eraku. 
dolepršalo razdoblje u kojem 
je, pravno sagledavano, već 
trebala biti otklonjena dvoum- 
ica tko će od dvojice natje
catelja, Gojko Lambaša ili 
pak Marko Menđušič, zasjesti 
-  sudeći prema nekim znaci
ma -  na užarenu stolicu čeln
ika Muzeja grada Šibenika.

Pa se sad (opet, dakle) »ide« 
u novi natječaj, a to bogme 
praktično znači da se (barem 
toliko, ako ne i više) dosada^ 
njem ravnatelju Ivanu Pediš- 
Iču pruža prigodica da čelnu 
funkciju obnaša kako zna 
umije (a zna se kako to im
pulzivni Ivan, onako gromo
glasan, u praksi radi) do da
ljnjega. Pa će, možda, Pediš- 
iču poći za rukom -  jer je u 
tom pogledu debelo zakazao
-  oživotvoriti najavu da će 
Muzej grada zaposliti mladog 
povjesničara kojemu će Isk
ljučivi zadatak biti - znan
stveno proučavanje »zabo
ravljenih« događaja iz vreme
na »slavne partizanske epo
peje« i poslijeratnog boljše
vičkog »sređivanja stvari«. A 
što se tiče tvrdnje predočene 
u jednom ranijem prilogu m- 
brike koju čitate -  tvrdnja se 
odnosila na (kako se piše i 
govori) potrebu da onaj tko 
hoče čelno, dakle, upravite- 
Ijsko mjesto obvezno mora 
imati hadezeovsku iskaznicu
-  ona, ipak, nije točna. Uvjer
ava u to baš »slučaj« izbora 
ravnatelja Muzeja, jer je jed
an od aspiranata na to mjesto 
pripadnikom HDZ-a.

Rubriku »Vidici I odjeci« 
priprema I za nju (mo
ralno) odgovara

JURE VESEUĆ
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